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Стр. 4

БНБ очаква висока инфлация
Очаква ни ускоряване на инфлацията заради покачването на

международните цени на храните и петрола, прогнозира БНБ. Спо-
ред нея заради голямото търсене жилищата също ще поскъпват.

Стр. 11

За 90% „Борисов 3”
е бил корумпиран

Почти всички българи -
90%, смятат кабинета “Бо-
рисов 3” за корумпиран,
показва европейско проуч-
ване, правено през октом-
ври-декември миналата го-
дина и огласено сега.

Усещането за тотална

корупция на правителство-
то е останало въпреки го-
лямата чистка на министри,
която Борисов направи ми-
налата есен. 56% от анке-
тираните са убедени, че са-
мият Бойко Борисов е ко-
румпиран, а 67% имат

При управлението на ГЕРБ българите масово
изгубиха доверие в институциите и политиците

същото мнение за депута-
тите.

В края на управлението
на ГЕРБ и т. нар. патриоти
79% от българите нямат
никакво доверие на цент-
ралната власт и институци-
ите, 58% не вярват и на

кметовете. Всеки втори
признава, че е давал под-
куп, а 65% твърдят, че се
страхуват от последици,
ако подадат сигнал за ко-
рупция, защото не вярват
на съда и полицията.

ƒ”Ã¿ œ–»«Œ¬¿¬¿: ¡⁄ƒ≈“≈ Œ“√Œ¬Œ–Õ»!

илион и 660 хиляди българи
живеят в бедност, но това не е точ-
ната цифра - повече са, ако приба-
вим и тези, които уж надскачат лет-
вата на най-ниските доходи с някой
и друг лев. Това показва Национал-
ната стратегия за намаляване на
бедността и социалното включване
2030 г. на МТСП (стр. 2). Бедните
се увеличават непрекъснато - през
2020 г. те са повече в сравнение с
2019 г. Най-ударените от риска за
бедност са т. нар. едночленни дома-
кинства - самотните хора, както и
възрастните и децата до 18-годиш-
на възраст.

В рисковата група са и иконо-
мически неактивните и безработни-
те. Рискът от бедност при тях е цели
61,1 процента. Бедността е спътник
всъщност на всички групи българи,
които са по-зле от 2019 г. Неравен-
ството в доходите е другата причи-
на за бедността у нас. То е най-
високото в ЕС - разликата между
доходите на най-бедните и най-бо-
гатите е цели 8 пъти при средно за
Европа 5,2 пъти. Нищо от това,
което ГЕРБ си бе поставила за цел
- бедността през 2020 г. да намалее
с 260 000, не се случи. В сравнение
с 2008 г. хората живеещи в бедност
са се увеличили с 28 000. Нараст-
ването отново е в групата на възра-
стните, децата и безработните.

В началото на пандемията ар-
мията от безработните се увели-
чаваше в първите месеци с хиляди
на ден.
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Ева КОСТОВА

Броят на СИК в чужбина ще е 784, а 65 344 са българските граждани,
включени в избирателните списъци, съобщиха от Външно министерство. Най-много
секции ще бъдат разкрити във Великобритания - 135, в Германия - 117 и в Турция - 112

Стр. 3

Прозрението

на обущаря

Мила Георгиева
представя
„Годишните времена”
от Вивалди и Пиацола

Стр. 6 и 12

МЗ иска да купи
6 медицински
хеликоптера
за 50 млн. лв.

Стр. 5

Светът между
диалога и
конфронтацията

СНИМКА БГНЕС
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Поръчват шест медицински
хеликоптера за 50 млн. лева
Здравното министерство ще търси издатели, журналисти и представители
на религиозни общности, които да мотивират българите да се ваксинират

Около 43% от населението се е срещало с КОВИД-19,

показва непредставително изследване на частна

верига лаборатории, оповестено от здравното минис-

терство. Изследвани са проби за антитела на хора,

които са посетили лабораториите в последните дни

на май и началото на юни. От 2665 проби в 38

населени места става ясно, че в Пазарджик има най-

много преболедували - 62%, следва Ямбол с 56%. Една

трета от живеещите в София имат антитела от

естествена среща с вируса. МЗ също провежда проуч-

ване и очаква до месец да бъдат представени данни

от него. За това изследване данни ще подадат всички

лаборатории и болници, които са работили с пациен-

ти с КОВИД-19. Ще бъде обявена обществена поръчка

за 10-15 хил. лв. за изработване на софтуер.

След дългогодишна бор-
ба за осигуряване на спешна
медицинска помощ по въз-
дух, стана ясно, че държава-
та най-накрая ще започне
процедура по закупуването
на медицински хеликоптери.
Те вероятно ще са 6 и ще
струват 50-60 млн. лева. Из-
готвени са проектни фишо-
ве и цялостната оценка, има
и разработена програма,
която се внася за финанси-
ране в Плана за възстановя-
ване и устойчивост. Също
така ще бъдат изградени
площадки за кацане на хели-
коптерите в 15-20 лечебни
заведения. “Задвижена е ця-
лата процедура, финансира-
нето е осигурено, докумен-
тацията е подготвена. Ако
нещата не се забавят, до

края на 2024 г. би трябвало
да имаме функционираща
система за спешна въздушна
помощ”, заяви здравният ми-
нистър Стойчо Кацаров.
България е единствената
държава в ЕС, която няма
медицински хеликоптери.

Другата новина, който
оповести вчера министърът,
засяга пандемията и вакси-
нацията. Предвижда се пре-
образуването на Национал-
ния ваксинационен щаб в
Консултативен съвет по вак-
синация към министъра.
Целта е в него да могат да
се привлекат хора, които не
са служители от здравното
министерство - пациенти,
издатели, журналисти, пред-
ставители на религиозни
общности, които да помагат

за мотивирането на хората
да се ваксинират.

Здравният министър съо-
бщи още, че иска да промени
подхода към регламентира-
нето на това кой на какви ус-
ловия трябва да отговаря, за
да влезе в страната ни. Цел-
та е да се стъпи на общите
критерии на ЕС за зелена,
оранжева и зелена зона.
Така, ако човек идва от стра-
на от дадена зона, той ще
трябва да отговаря на опре-
делените изисквания за нея.
В момента страната не дели
държавите според четиристе-
пенната система на Брюксел,
чрез която ЕС отправя пре-
поръки към държавите-член-
ки за предприемане на огра-
ничителни мерки при пъту-
ванията.

43 на сто от българите
са преболедували

Към Изпълнителната агенция “Медицински надзор”
да бъдат създадени експертни съвети от специалисти,
които да извършват оценка и подредба на кандидатите
за трансплантация. Това предлага изпълнителният ди-
ректор на агенцията д-р Георги Христов. Така според
него ще има по-голяма публичност и представители на
пациентски организации също ще участват в процеса
като наблюдатели.

Промените се предлагат заради оповестените зло-
употреби при трансплантации в болница “Лозенец”.
Предстои предложенията да бъдат публикувани за пуб-
лично обсъждане. Д-р Христов обясни, че трябва нор-
мативно да се регламентира и наборът от документи за
всеки чужд гражданин, желаещ да му бъде направена
трансплантация у нас.

В момента не се проверяват други трансплантации
извън казусите в болница “Лозенец”, но текат проверки
по няколко други случая. Сред тях са за починалата
родилка в Благоевград, задушилото се дете в болницата
във Велико Търново и за инцидент от Плевен.

“Накъде отива Европа - предизвика-
телствата пред Стария континент през
погледа на български дипломати”. Това
е заглавието на втората книга на Българ-
ското дипломатическо дружество (БДД),
която вече е на пазара. Тя е дело на
издателство “Изток-Запад” под общата
редакция на Андрей Караславов, Любо-
мир Кючуков и Симеон Николов.

През есента на миналата година се
появи първата книга “Накъде отива
светът - глобалният политически лаби-
ринт през погледа на български дипло-
мати”, чийто тираж беше бързо изчер-
пан. Автори на двете книги са изявени
български дипломати, заемали различ-
ни длъжности - заместник-министри,
посланици, високопоставени предста-
вители в органите на ООН и ЕС, всич-
ките членове на БДД.

Твърди се, че дипломацията е изку-

Предлагат съвети
към „Медицински
надзор” да следят
трансплантациите

1,6 милиона души живеят в бедност Дипломати: Накъде върви Европа

Бедните българи са
23,8 процента от насе-
лението или близо 1 660
000 души. В същото вре-
ме всеки трети е поста-
вен в риск от бедност.
Това е записано в Плана
за действие за изпълне-
ние на Националната
стратегия за намаляване
на бедността, който е
качен за обществено
обсъждане на сайта на
МТСП. Целта на ведом-
ството е до 2022 г. делът
на бедните да намалее на
22,5 на сто.

В проекта се подчер-
тава, че поставената наци-
онална цел за намаляване
на броя на живеещите в

бедност с 260 000 души
до 2020 г. не е изпълнена.
Напротив, за периода от
2008 до 2020 г. живеещи-
те в бедност са нараснали
с около 28 000 души. Най-
голямо увеличение на ри-
ска от бедност през 2020
г. в сравнение с предход-
ната година се наблюдава
при едночленните дома-
кинствата с човек на
възраст над 65 години. Ос-
новният фактор, увелича-
ващ риска за попадане в
групата на бедните, е лип-
сата на икономическа ак-
тивност и работа.

През 2020 г. разли-
ката между доходите на
най-бедните и най-бога-

тите е осем пъти, докато
в ЕС този коефициент е
5,2 пъти.

В документа се пла-
нират мерки за насърча-
ване на заетостта на ро-
дителите, съвместяване
на професионалния и
семейния живот, вклю-
чително чрез гъвкави
режими на работа. Пре-
движда се и  разширява-
не на мрежата от услуги
за ранно детско разви-
тие, осигуряване на
достъп до здравни гри-
жи, финансова и матери-
ална подкрепа на семей-
ствата с деца, подобря-
ване на жилищните ус-
ловия и други.

ство - на възможното, но тя е преди
всичко алтернатива - на войната. И
днес, когато войната се завърна в Ев-
ропа не просто като факт, а като на-
чин на мислене и легитимно средство
за решаване на спорове, а понятието
“мир” изчезна от международната лек-
сика, дипломацията е инструмент не
само за трасиране на бъдещето, но и
за спасяване на човешки животи.

Поглед в дълбочината на процеси-
те и проблемите, под повърхността на
общоизвестното и отвъд тривиалното,
анализ на движещите сили и тенденци-
ите в политическите процеси в Европа
- това предлагат авторите в сполучлив
опит за попълване на дефицита на
критичен анализ и визии за преодоля-
ване на проблемите в динамичната и
противоречива транформация на днеш-
ния свят.

СНИМКА ПРЕСЦЕНТЪР НА МС

Полезни и оригинални предложения за подобряване на образователната среда в България
получи служебният премиер Стефан Янев от шестокласници от клуб “Традиции и ценности”
към ОУ “Неофит Рилски” в Габрово, които му гостуваха. Янев им подари плакет на МС
и копие на уникално издание на “История славянобългарска”. Шестокласниците изненадаха
премиера със сборник с творби на ученици от клуб “Традиции и ценности”, книга
с габровски анекдоти и “чаша за неканени гости” като израз на габровския хумор
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Георги Свиленски за изборите

Над половината българи -
56%, са убедени, че Бойко Бори-
сов и министрите му са корумпи-
рани, а 67% имат същото мнение
за депутатите. Това показва соци-
ологическо проучване сред 3000
души, проведено у нас от TNS
BBSS между 13 октомври и 6
декември 2020 г. по поръчка на
“Трансперънси интернешънъл” и
разпространено преди седмица с
Глобалния барометър на коруп-
цията. Запитани дали служители
на правителството са корумпира-
ни, 49% отговарят “почти всич-
ки”, а 41% - “някои”. Усещането
за тотална корупция на правител-
ството на ГЕРБ и “Обединени
патриоти” остава за изследвания
период, въпреки че три месеца по-
рано премиерът извърши под на-
тиск на протестите четири смени
на министри.

Половин година преди парла-
ментарните избори на 4 април
79% от анкетираните казват, че
нямат доверие на централната
власт - правителство, политици и
служители в публичните институ-

Младежкото обединение в
БСП и евродепутатът Цветели-
на Пенкова започнаха инициа-
тивата “Когато младите гово-
рят... #EUphoria”. В хода й мла-
дите хора споделят своите идеи,
възгледи и визии както за разви-
тието на техните градове и ре-
гиони в България, така и за по-
литиките на ЕС през идното
десетилетие. Проектът е вдъхно-
вен от Конференцията за бъде-
щето на Европа, която предо-
ставя дигитален форум за обмен
на идеи, инициативи и предло-
жения на всички европейски
граждани във връзка с ключови
за бъдещето на Европейския
съюз теми.

 Първите срещи-разговори се
проведоха в Русе, Силистра и
Варна. На дискусията в дунав-
ския град участие взеха кметът
Пенчо Милков и водачът на ли-
стата на “БСП за България” Крум
Зарков. Те разговаряха върху
проблема със замърсения въздух

в Русе и възможностите за из-
граждане на зелена инфраструк-
тура на градския транспорт.

В Силистра в разговора уча-
ства водачът на листата на
“БСП за България” Вяра Еми-
лова. Младежите се вълнуваха
за бъдещето на младите специа-
листи у нас и начините за пре-
доставяне на конкурентни и
привлекателни работни места.
Пенкова разказа, че в платфор-
мата на Конференцията за бъде-
щето на Европа има политики
за младежката заетост, подобря-
ване на работните условия в ЕС
и различни начини за привлича-
не на млада и квалифицирана
работна ръка.

Във Варна бяха обсъдени
кръговата икономика, идеите за
водния ресурс като основен
източник на чиста и възобновя-
ема енергия и проблемите на
транспортните връзки по море.
На срещата присъства вторият
в листата на “БСП за България”

Борислав Гуцанов, който пред-
стави визията си за изграждане-
то на стратегически връзки с
други държави по Черноморие-
то и за модернизация на приста-
нище Варна.

Важно е младите да знаят, че
по Плана за възстановяване и
устойчивост ще бъдат отпуска-
ни средства, с които могат да
бъдат решени много от пробле-
мите, поясни Пенкова. Тя под-

МО в БСП и Цветелина Пенкова
питат младите за бъдещето на ЕС

черта, че България може да се
възползва от близо 12 млрд. евро
в следващите няколко години, но
те ще бъдат получени само при
представяне на национална
стратегия за развитие.

Над половината
българи смятат
Борисов за
корумпиран
Три месеца след рокадите в кабинета, 90% са
на мнение, че министрите му са замесени в схеми

ции. Местните власти са в малко
по-добра ситуация - 58% посоч-
ват, че не се доверяват на кмето-
вете и общинските съвети.

65% от българите казват, че се
страхуват от последици, ако по-
дадат сигнал за корупция. Едно от
обясненията за това е недоверие-
то на хората в съдебната система
и полицията. 40% са казали, че
всички магистрати са корумпира-
ни, а други 46% - че такива са
някои от тях. Според 34% поли-
цията е тотално корумпирана, а
58% вярват, че има и почтени
полицаи. Шефовете на фирми със
сигурност участват в корупция,
смятат 34% от анкетираните. Та-
кова е мнението за банкерите на
32% от българите. 31% считат, че
и неправителствените организа-
ции са корумпирани. Такова е
мнението на 27% от запитаните
за президента Румен Радев и хора
от екипа му.

Всеки пети у нас - 19%, при-
знава, че е плащал рушвети под
някаква форма - пари, подаръци
или услуги. Запитани къде са да-

вали подкуп, 19% отговарят, че
им се е налагало да подкупват
служители в обществените болни-
ци. При допитването в Румъния
така отговарят 22%, в Литва -
19%, в Унгария - 18%, в Хърва-
тия - 15%. У нас 15% признават,
че са давали рушвети в полиция-
та, докато в Румъния и Хърватия
това казват 7% от хората. 13% от
анкетираните българи посочват,
че са давали подкупи в съдилища-
та - по този показател само Бел-
гия е с 12%, а всички останали
членки на ЕС са под 10%. На 11%
от българите им се е налагало да
дават рушвети в училищата, което
е най-високият резултат в ЕС за-
едно с Румъния. 8% от сънарод-
ниците ни казват, че са давали
подкупи в институции, за да им
издадат документи. Това ни прави
втори в ЕС по този показател след
Румъния - 9%. В институциите за
помощи за безработица и социал-
ни плащания рушвети са давали
5% от българите. В тази класация
водят Румъния и Хърватия с по
7%, следвани от Унгария с 6%.
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Трета банка у нас спира да
предлага срочни депозити, след
като Пощенска банка съобщи,
че от 3 август преустановява
тази услуга. От банката не
посочват повече подробности
за някаква алтернатива за кли-
ентите си с депозитни сметки.
Подобно на Банка ДСК и Уни-
кредит Булбанк, които първи
премахнаха депозитите, може
да се очаква, че спестяванията
ще бъдат преоформени в раз-
плащателни или спестовни
сметки. Както е известно, по
тези сметки се начислява ме-
сечна такса за обслужване,
която е минимум 2,50 лв. Така

Трета банка спира
срочните депозити
Трезорите масово вдигат таксите
за услугите, които предлагат

спестяванията бързо започват
да се топят на фона на нулеви-
те лихви и инфлацията. Отдел-
но банките масово събират
такси за внасяне и теглене на
суми по разплащателни и спе-
стовни сметки - такси, които
през последната година-две
постоянно растат.

Заедно с премахването на
депозитите от началото на ав-
густ Пощенска банка обявява,
че от 31 юли въвежда месечна
“такса за съхранение на парич-
ни средства” по разплащател-
ни и спестовни левови и евро-
ви сметки за всеки ден, в който
общото салдо по всички смет-

ки на един клиент надвишава
400 000 левова равностойност.
На този етап останалите бан-
ки продължават да поддържат
депозитни сметки, а някои
дори все още ги олихвяват,
макар и с проценти, клонящи
към нула. Трябва обаче много
да се внимава за такси и коми-
сиони, които напълно обез-
смислят депозитите. Алианц
Банк например дава лихва от
0,02% за тримесечни депози-
ти, 0,05% за шестмесечни и
0,1% за едногодишни депози-
ти, но прибира 10 лв. при от-
криване на депозит до 100 хил.
лв. и още 10 лв. на всеки па-

деж. За по-големи суми тези
такси стигат до 50 лв.

Райфайзен банк, която
предлага депозити единствено
със срочност 2 и 3 години с
лихва 0,01%, таксува с 0,6%
клиентите, ако теглят пари на
падеж, без преди това да са
предупредили банката. От 1
юли тази банка вдигна месеч-
ната такса по разплащателни-
те сметки на 4 лв. Освен това
тегленето на пари в брой от
разплащателни, спестовни или
специални сметки и депозити
преди падежа вече ще се так-
сува с минимум 5 лв., а за по-
големи суми - плюс още 0,6%.

Банка ДСК от 1 юли вдига с 1
лев таксата на суми до 3000
лв. При внасяне на по-големи
суми таксата е минимум 3 лв.
плюс 0,2% за горницата над
3000 лв. Освен това за всяка
транзакция таксата за теглене
на суми до 3000 лв. вече ще е
минимум 5 лв. при сегашни
4,50 лв. ОББ, която в момента
не таксува внасянето на пари
в брой, предупреждава, че от 1
август вече ще събира 1 лв. за
суми до 3000 лв. Така, без да
са въведени официално отри-
цателни лихви, хората на прак-
тика плащат, за да държат па-
рите си в банка.

Очаква се ускоряване на инфлацията заради покачването на между-
народните цени на храните и петролните продукти. Това прогнозира
Българската народна банка в новото издание на своя “Икономически
преглед”. Според него жилищата ще продължат да поскъпват през вто-
рото и третото тримесечие на годината, запазвайки тенденцията от 2020
г. Причината за очакваното повишение на цените е в засиленото търсене
на имоти заради по-големия интерес от страна на домакинствата. В края
на 2020 г. цените на жилищата са нараснали във всички големи градове,
тъй като кредитната активност се повишава на фона на понижение на
лихвите и таксите, казват от БНБ. Освен това се натрупвали спестява-
ния, а липсвали алтернативи за инвестирането им. Така общо за мина-
лата година цените на жилищата се качват с 4,6% на годишна база.

В същото време централната банка наблюдава спад на потребител-
ските кредити и за инвестиционни цели заради икономическата несигур-
ност и затягането на условията от банките. След изтичащите срокове по
мораториума върху плащанията има възможност да се увеличи делът на
необслужваните кредити, което може да доведе до повишение на лихве-
ните проценти по новите кредити. Доходността при депозитите ще се
задържи на исторически ниското си ниво до края на третото тримесечие,
смятат централните банкери. Въпреки това спестяванията в банките ще
продължат да нарастват. Според централната банка реалният БВП ще
нарасне с постигането на групов имунитет срещу Ковид-19 през след-
ващите месеци.

Началото на строителството на газовия интерконектор
от София до Ниш, който за разлика от “Турски поток” ще
осигури възможност за диверсификация на газовите достав-
ки, ще се забави. След като на 3 юни “Булгартрансгаз” обяви
класирането на участниците в процедурата, в Комисията за
защита на конкуренцията са постъпили 5 жалби от загубили
фирми. В търга за 173 млн. лв. участваха 11 компании и
обединения, като до отварянето на ценовите оферти бяха
допуснати само 6 от тях.

Правителството на Бойко Борисов обещаваше интерко-
некторът със Сърбия да е готов до края на миналата година.
Още през 2017 г. тогавашният енергиен министър Теменуж-
ка Петкова обяви, че е осигурено финансирането и про-
ектът ще стане факт до края на 2020 г. Едва обаче през
януари тази година “Булгартрансгаз” пусна поръчката за
проектиране, доставка на необходимите материали и обо-
рудване, изграждане и въвеждане в експлоатация на съоръ-
жението.

Реално проектът започна преди десет години при първия
кабинет на Бойко Борисов. Тогава със Сърбия беше подпи-
сан меморандум за изграждане на газовата връзка, а преми-
ерите на двете държави обещаха най-късно до края на 2013
г. да е направена първата копка.

Брутният вътрешен продукт на човек в
България се повишава леко до 55% от сред-
ното за ЕС. Въпреки това страната остава
на дъното на класацията в съюза, показват
предварителните данни на Евростат за 2020
г. Повишението е с едва 2%. Темпът е
същият като през предходната година. Ако
продължи да се изкачва в класацията със
същия темп и занапред, България може да
очаква да достигне средноевропейските
жизнени стандарти чак след 2040 г.

Също според данни на Евростат през
2020 г. българските домакинства са били с
най-малки възможности за потребление на
стоки и услуги в рамките на целия ЕС.
T.нар. “фактическо индивидуално потреб-
ление” в нашата страна е било с 39% под
средното за ЕС (или 61% от средноевро-
пейското ниво). Най-високи равнища на по-
требление на човек са регистрирани в Люк-
сембург (с 31% над средното за ЕС), след-
вана от Германия (с 23% над средното) и
Дания (с 21% над средно-европейското).

Ремонтът на вълнистия
асфалт в двете платна на
автомагистрала “Тракия” от
Чирпан до Стара Загора ще
продължи до 30 юли, а не
до 30 юни, какъвто беше
първоначалният краен срок
за възстановителните рабо-
ти. Това става ясно от запо-
вед на Агенция “Пътна ин-

БНБ: Задава се ускоряване
на инфлацията

фраструктура”, която е оп-
ределена като “наложител-
на” и неотложна”. Една от
причините за забавянето е
некачественият ремонт, кой-
то констратира на място
при своя проверка новият
шеф на агенцията Апостол
Минчев, и необходимостта
от ремонт на ремонта.

Първоначално срокът
за края на възстановител-
ните работи беше 30 юни
и очакванията бяха желае-
щите да почиват на българ-
ското Черноморие да не
бъдат затруднени при
пътуването си към морето
със задръстванията по ста-
рия път между Чирпан и
Стара Загора през село Ра-
китница и околовръстния
път на областния град. От
новата заповед стана ясно,
че тази схема на движение
остава до 30 юли. Дотога-
ва се запазва и въведената
временна организация на
движението при пътен
възел Стара Загора - квар-
тал “Кольо Ганчев” и пре-
сичането на Околовръ-
стния път на града.

Удължават ремонта на автомагистрала
„Тракия” край Стара Загора

Стигаме Европа
по БВП след 2040 г.

Пет жалби блокират
газовата връзка със Сърбия
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Диагноза бедност

Триумф на провала

1675 - ОСНОВАНА Е ОБСЕРВАТОРИЯТА В
ГРИНУИЧ, ДНЕС КВАРТАЛ НА ЛОНДОН. Това
прави кралят на Англия
Чарлз II. Меридианът, който
минава през нея, е приет за
нулев и спрямо него се опре-
деля географската дължина.
Това става международна
норма едва в края на ХIХ в.
Средното гринуичко време
(GMT) някога e било наблюда-
вано от Гринуичката обсер-
ватория, която днес не рабо-
ти, но все още там се намира топка, която пада
всеки ден, за да отчете точно 13 ч.

1898 - РАЖДА СЕ ЕРИХ МАРИЯ РЕМАРК,
НЕМСКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1970 Г.). Рождено-
то му име е Ерих Паул
Ремарк. Един от най-из-
вестните автори на ан-
тивоенни романи. През
1928 г. създава творбата,
донесла му световна сла-
ва - “На Западния фронт
нищо ново”, в която раз-
казва за жестокостите
на войната през погледа
на 19-годишно момче. Романът и неговото
продължение “Обратният път” са изгорени пуб-
лично от националсоциалистите през 1933 г.
Автор на още десет романа, сред които “Трима
другари”, “Триумфалната арка”, “Време да се
живее и време да се мре” и др. Книгите му са
преведени на 58 езика.

1933 - РАЖДА СЕ ДИМИТЪР КАЗАКОВ, ХУ-
ДОЖНИК (УМИРА 1992 Г.). Известен с псевдо-
нима Нерон. Работи с
всички техники и разно-
образни материали. Пра-
ви 15 самостоятелни из-
ложби, като най-успешна-
та е през 1980 г. Излага
свои картини в най-пре-
стижните галерии в Ню
Йорк, Париж, Мадрид,
Виена, Токио, Торонто,
Атина, Базел, Люксембург. Творби на Нерон са
притежание на Националния фонд за съвремен-
но изкуство в Лувъра (Париж), на музея “А.С.
Пушкин” (Москва) и на Императорската колек-
ция в Токио.

1941 - НАЦИСТКА ГЕРМАНИЯ НАПАДА
СССР, БЕЗ ДА ОБЯВИ ВОЙНА. Кодовото наиме-
нование на операцията е
“Барбароса”. В навечерието
на нападението до граница-
та на Съветския съюз са
съсредоточени 180 дивизии,
4 въздушни флота, финланд-
ски и румънски войски. Цяла-
та групировка включва 3,9
млн. души, 3600 танка, над
46 000 полеви оръдия и ми-
нохвъргачки и около 4400 бой-
ни самолета. Най-голямата военна операция в
историята прераства във Велика Отечествена
война и завършва с разгром на хитлерофашизма.

1996 - УМИРА НЕДЯЛКА КЕРАНОВА, НАРОД-
НА ПЕВИЦА (Р. 1941 Г.). Солистка на фолклор-
ния ансамбъл в Плов-
див, на Държавния ан-
самбъл с ръководител
Филип Кутев. Пее с поч-
ти всички инструмен-
тални групи в Тракия.
Наричали са я “най-
мъжката певица”,
“българската Ела Фицджералд”, “доайенът на
сватбарската песен”, “перлата на Тракия”. Но-
сител на златни медали от музикални фестива-
ли в Румъния, Австрия, Югославия, България. Сред
най-популярните й песни са “Мама на Георги
думаше”, “Стано, бяла Стано”, “Заради тебе,
Гроздано” и др.

От стр. 1

После намаляха оста-
ващите без работа, но
остана проблемът с ка-
чеството на заетостта и
дългосрочните мерки за
нейното задържане, кое-
то мина най-вече под
знака на прословутата
мярка 60 на 40. Реал-
ността показа, че борба-
та с бедността не е само
преодоляване на нейни-
те последствия, а акцен-
тиране върху фактори-

те, които я пораждат.
Най-вече при особе-
ността на българската
бедност, която засяга и
родители и деца, при
които бедността се
възпроизвежда с години
напред.

Бедността е резултат
от развитието на иконо-
миката, образованието,
здравеопазването, жи-
лищното настаняване,
достъпната среда, соци-
алното подпомагане. Все
неща, които други

Предсрочните парла-
ментарни избори в Ар-
мения те карат да се
усъмниш дали гласът на-
роден е винаги глас
Божи. Вотът бе спечелен
от партията “Граждански
договор” на и.д. премие-
ра Никол Пашинян, за
която са гласували 53%
от участвалите в избори-
те. Тя ще има 71 депута-
ти в 105-местния парла-
мент. Едва 21% събира
опониращият я блок “Ар-
мения” на бившия прези-
дент Роберт Кочарян.
Още две политически
сили, които също са
съперници на Пашинян и

партията му, са малко
под прага за влизане в
парламента.

Убедителната победа
на Пашинян поражда
много въпросителни. Той
пое властта през 2018 г.
след поредната цветна
революция в постсъвет-
ското пространство.
Като марионетка на Со-
рос, съответно и на
САЩ, Пашинян се опита
да откъсне Армения от
естествената за нея зона
на руско влияние и в
резултат през септември
2020 г. допусна страната
да бъде въвлечена във
война срещу Азербайд-
жан. Предупреждаван бе
да не се влиза в такава
авантюра, но като кав-
казки мачо той не може-
ше да се спре. Само че
Армения не просто загу-
би войната, нейното по-
ражение в Нагорни Ка-
рабах бе национална ка-
тастрофа. Заради Паши-
нян страната загуби
това, което бе извоювала
преди това благодарение
на съперника му Роберт

Кочарян. И ето сега, той
печели избори. А това не
е ли легитимиране на
провала и на вреден за
страната политик?

Армения бе залята от
вълна на негодувание
срещу Пашинян и прави-
телството, след като об-
ществеността видя уни-
зителното поражение.
Рейтингът на премиера
се срина. Демонстранти
нахлуваха в правителст-
вени сгради и изглежда-
ше, че премиерът просто
ще бъде отвян от проте-
стната вълна. Жителите
на няколко града напра-
во го гонеха, когато той
отиваше там да отдаде
почит на загиналите ар-
менски войници. В край-
на сметка той бе прину-
ден да отстъпи на иска-
нето за предсрочни из-
бори. Национални и
международни допитва-
ния показваха ниски
нива на одобрение, це-
лият политически фон
не предвещаваше такава
убедителна победа.

Но ето Пашинян спе-

чели. Вярно е, че той е
политик с характер и не
се скри като мишка от
протестната вълна. Дори
изрази готовност да пра-
ти сина сина си в Баку
като заложник за осво-
бождаването на плене-
ните арменски войници.
Но ако мачизмът му е
сред причините за побе-
дата му, това говори
колко лабилен, манипу-
лируем и обезверен
може да бъде арменски-
ят електорат. Което,
впрочем не е за учудва-
не, след като знаем кол-
ко объркан е родният
електорат заради Слави
Трифонов.

Не е изключено убе-
дителната победа на
Пашинян да се дължи и
на изборни измами, за
което говори коалиция-
та на Кочарян и обяви,
че не признава победа-
та на Пашинян. А и ар-
мията е гласувала под
строй. Дали с триумфа
си и.д. премиерът не
хвърля страната си в
нова криза?

държави слагат като
приоритет в социалната
си политика. Каквато
досега у нас нямаше.

В новата национална
стратегия на Министер-
ството на труда и соци-
алната политика много
проблеми са намерили
място за бъдещо реше-
ние. От вниманието оба-
че не трябва да отпадат
преизчисляването при-
мерно на пенсиите на
възрастните, данъчната
политика, детските над-

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Юри МИХАЛКОВ

бавки, подоходното об-
лагане на семействата -
отлагани по времето на
ГЕРБ решения, за които
БСП алармира не-
прекъснато. Те трябва да
намерят конкретното си
място в една наистина
национална и наистина
социална стратегия за
излизане от капана на
бедността.

Българската - дето
никъде я няма. Служеб-
ното правителство дава
знак в тази посока.
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гости. “Има хора, но не е като
други години”, коментираха
местните.

На сцената излизаха да пеят,
танцуват и свирят млади и по-
стари. А кандидатът в листата
на социалистите за предстоя-

Устремно към
избори от с. Устрем
За кандидатите от Хасковската листа
на левицата борбата с демографската криза
е едно от най-големите предизвикателства

Темите бяха обичайните - пен-
сии, помощи за младите семей-
ства, подкрепа за културата.
Малко след като свърши кон-
цертът, всички кандидати от
“БСП за България” се хванаха
на хорото, водено от водача на
листата Владимир Маринов. В
началото то беше само “партий-
но”. Постепенно се всключваха
и други, докато се получи ис-

Няма как да не направи впе-
чатление отзивчивостта на окол-
ните, когато им зададеш въпрос.
Не само, че отговарят с радост,
но го правят и с много подроб-
ности. Оказва се, че макар в
района да живеят много българ-
ски мюсюлмани, те съхраняват
и спазват българските тради-
ции. “В района всички сме на-
следници и на бежанци”, с гор-
дост обяснява заместник-
кметът на град Тополовград
Данчо Трифонов. “Във вените
ни тече кръвта на беломорски-
те траки и на българите от
Вардарска Македония. На хора-
та, които са се засели тук между
войните”, допълва той.

Затова и носиите са толко-
ва ралични и красиви. В нито
едно от селата не се повтарят.
Всеки сантиметър земя съхра-
нява българщината, уверява за-
местник-кметът. Неговият ре-
сор е хуманитарни и социални
дейности, местните са довол-
ни, че общината обръща вни-
мание на културата и инвести-
ра в сектора. Трифонов обаче
не пропуска да си пожелае
държавата да се включва по-
сериозно и да подкрепя повече
местната власт.

На въпроса какви са предиз-
викателствата пред бъдещите

депутати всички кандидати са
единодушни и категорични:
борбата с демографската криза
в района. Това е първият и най-
сериозен проблем. От него про-
излизат всички други. Или са
взаимно свързан. Самите кан-
дидати казват, че повечето мла-
ди хора предпочитат да отидат
в София, Пловдив или Варна,
виждайки там повече възмож-
ности за развитие. Няма по-
минък, няма промишленост в
района. Въпреки че културни-
ят живот е на много високо
ниво - от началото на месец май
досега е имало някакво съби-
тие почти всеки ден, имат шко-
ла по дърворезба, сатиричен
театър “Велко Кънев”, спече-
лили са първа награда за стари
градски песни... Списъкът е без-
краен. Всичко се прави с общин-
ски средства, а те не са много.

“Държавата е абдикирала”
е тъжното заключение, до кое-
то са стигнали всички местни
хора, без изключение. Общи-
ните изнемогват, нямат до-
статъчно средства.

В района може да бъде раз-

вит туризмът. Това е и едно от
предложенията на първите в
листата. “Тук има някаква ма-
гия. Пълно е с история. Тя бли-
ка отвсякъде.” - разказва пред-
седателката на БСП в Тополов-
град Кера Спирова. “Манас-
тирът е бил убежище на раз-
лични войводи. Кара Кольо,
Ангел войвода и други са ходи-
ли там с четите си.  Според не-
официални източници, тук се е
крил и самият Левски.”

Местните са доволни, че
поне няма голяма престъп-
ност в района. От време на
време нещо битово, но нищо
сериозно. От една година до-
ри не са имали “неканени гос-
ти”, преминали незаконно гра-
ницата с Турция.

След концертната програма
на събора, кандидатите се от-
правиха към манастира “Св.
Троица”, където бе отслужена
литургия, запалиха по свещичка
за здраве и късмет и тръгнаха
към град Хасково, където с ус-
мивка и пълни с енергия
продължават натоварената си
предизборна кампания.

На 20 юни жителите на село
Устрем и съседните села и гра-
дове традиционно се събраха на
Националния народен събор
при манастир “Св. Троица”.
Въпреки облачното време, опас-
ността всеки момент да завали и
все още неотминалия страх от
КОВИД, бяха дошли и много

депутати от листата на БСП от
29 МИР, начело с водача Вла-
димир Маринов, както и техни
симпатизанти.

Гостите на празника се
възползваха от възможността да
поговорят с политиците и да им
зададат въпроси за бъдещето на
региона, на децата, на хората.

Таня ГЛУХЧЕВА

Смиляна Нитова е
кандидат в листата на
“БСП за България” в 29
МИР. Освен, че има опит
като общински съветник
в Хасково, адвокатката

щите избори - Георги Илиев, за
пореден път показа таланта си
на сцената като акомпанира с
акордеон няколко народни
състава. Той е виден читалищен
деец, лесно рапознаваем и оби-
чан от местните. На събора
бяха дошли и другите кандидат-

тинско голямо българско хоро.
Дочу се глас на възрастен мъж:
“На хорото няма партии! Тук
всички сме равни!”. След като
музиката свърши, всички, които
се бяха хванали в кръга, поже-
лаха много успехи на кандида-
тите на 11 юли.

Георги Илиев от
1991 г. живее и работи
в Свиленград, собстве-
ник е на частна фирма,
има дълъг политически
опит. За свои приори-
тети изтъква културата
и читалищната дейност,
малкия и среден бизнес.
Илиев участва активно
в културния живот и ка-
лендар, ръководи раз-
лични състави в читали-
щето в с. Мезек, общи-
на Свиленград. Неслу-
чайно е избрал БСП -
посочва, че това е пар-
тия с добро отношение

С хъс за повече депутатски ман-
дати тръгват кандидатите от лис-

ГЕОРГИ ИЛИЕВ:

Трябват повече
пари за култура

тата на “БСП за България”в Хаско-
во към парламентарните избори. Во-
дач на листата е Владимир Маринов
от АБВ. Попитахме и другите кан-
дидати с каква мотивация се включ-
ват в предизборната надпревара.

РАВНИ ВЪЗМОЖНОСТИ ЗА ВСИЧКИ ХОРА!

Павлета ДАВИДОВА

вече е била народен пред-
ставител в 42-то и 44-то
НС от квотата на левица-
та. По думите й Българ-
ската социалистическа
партия стои добре в по-

СМИЛЯНА НИТОВА:

Това е листата на БСП,
а не нечий отбор
по интереси

литическия живот не
само в района, а и в дър-
жавата.

към културата, негови
близки го подтикнали да
се кандидатира за депу-
тат, за да бъде връзката
между тези, които пра-
вят законите, и онези,
които са пряко засегна-
ти от тях.

“Това, което БСП и
парламентарната й гру-
па предлагат, трябва да
кореспондира с очаква-
нията на хората. Има-
ме много общи и допир-
ни точки”, посочва той.
Според Илиев е важно
да се знае и какво е
състоянието на читали-

щата, да се обърне вни-
мание на културата
във всички населени
места, да се проследи
отношението към об-
щинските центрове и
към големите областни
градове. По думите му,
това, което обединява
всички, е липсата на
пари за сектора.

На стр. 12На стр. 12
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В оформящото се глобално противоборство
между САЩ и Китай на Европа
е поверено възпирането на Русия

Срещата на президентите Джо Байдън
и Владимир Путин се превърна в стъпка
към реабилитация на диалога, макар
да не доведе до пробив във влошените
отношения САЩ-Русия.

На стр. 9

СНИМКА БГНЕС

Любомир КЮЧУКОВ,
Директор на Института за
икономика и международни отношения

От историческа до безрезултатна -
такива бяха оценките след срещата
Байдън-Путин в Женева. На практика
тя не опроверга прогнозите за разго-
вори с голям залог, но и с малки очак-
вания за пробив в двустранните отно-
шения. Впрочем, съгласие бе постиг-
нато още преди двамата президенти да
се видят: че двустранните отношения
са достигнали най-ниската си точка в
периода след края на Студената вой-
на. Защото след като изчака около
месец, за да види каква ще бъде поли-
тиката на новия американски прези-
дент, без да получи сигнали за поло-
жителна промяна, Русия също реши да
играе твърдо. И при “случая Навал-
ни”, и спрямо нарастването на воен-
ното напрежение около нейните гра-
ници, и като ответни мерки срещу
санкциите.

Големият успех на срещата беше,
че тя се състоя. И само на пръв поглед
може да изглежда парадоксално, че
причината за това бе не някакво за-
топляне на климата между двете стра-
ни, а достигането на ескалацията на

конфронтацията до ръба на риска от
директен сблъсък. Става дума за ряз-
кото изостряне на напрежението в
Украйна преди около месец в резултат
от провеждането на крупни военни
учения от страна на НАТО и Русия, от
струпването на руски войски по укра-
инската граница и нарастване на воен-
номорското присъствие в Черно море.
И най-вече от все по-активно звучащи-

те от Киев гласове, че конфликтите в
постсъветското пространство могат да
бъдат разрешавани и по военен път:
след прецедента с Нагорни Карабах,
когато Азербайджан с помощта на
Турция си възвърна окупираните от
Армения азербайджански територии
около Нагорни Карабах, а и част от
самата област. И затова съвсем не е
случайно, че Байдън позвъни на Пу-
тин, договаряйки се за среща, като и
двамата забравиха, че съвсем неотдав-
на американският президент бе на-
рекъл руския си колега “убиец”.

Пробив в Женева нямаше - и няма-
ше как да има. Срещата не можеше да
направи рязък поврат от конфронта-
ция към разбирателство, защото отсъ-
стваше целенасочената предварителна
политическа подготовка за целта. Точ-
но обратното, конфронтацията бе до-
стигнала равнища, когато тя се само-
динамизира, без за това да са необхо-
дими някакви конкретни действия от
едната или другата страна. Но преки-
ят диалог Байдън-Путин трябваше да
даде индикации за интензитета на кон-

фронтацията. И тук следва да се отбе-
лежат два позитивни факта: едно
присъствие и едно отсъствие. Пози-
тивното присъствие бе на здравия ра-
зум. Най-значимият резултат в този
контекст бе решението за възобновя-
ване диалога за стратегическата ста-
билност и контрола върху въоръжени-
ята. И то се вписва в проявите на здрав
разум, които са единствения позити-
вен знак напоследък и които диктуват
известна въздържаност във военното
противопоставяне, намерила израз
преди всичко в удължаването с още 5
години на срока  на действие на прак-
тически единствения останал в сила
договор за контрол върху въоръжени-
ята Нов СТАРТ - за стратегическите
ядрени ракети. Като това обаче се
компенсира със засилена надпревара
във въоръжаването, включително в
нови сфери (космос, изкуствен инте-
лект, Арктика) и ескалация на полити-
ческото противопоставяне и режима
на санкции.

Светът е между диалога
и конфронтацията
Светът е между диалога
и конфронтацията
Светът е между диалога
и конфронтацията
Светът е между диалога
и конфронтацията
Светът е между диалога
и конфронтацията
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Партията “Граждански до-
говор” на временния премиер
Никол Пашинян ще може да
сформира самостоятелно пра-
вителство, след като събра бли-
зо 54% от гласовете на извъ-
нредните парламентарни избо-
ри в неделя.

ЦИК обяви, че второто мя-
сто се държи от блока на бив-
шия президент Роберт Кочарян
“Армения”, който печели
20,01%. Следват блока на бив-
шия президент Серж Саргсян
“Имам чест” (5,27% от гласо-
вете) и партията на Гагик Ца-
рукян “Просперираща Арме-
ния” (4,3%). Те обаче все още

Председателят на Евро-
пейския съвет Шарл Ми-
шел потвърди официално
въвеждането на четвъртия
санкционен пакет срещу
Беларус. В него са включе-
ни 86 физически и юриди-
чески лица, написа Мишел
в профила си в Туитър. Ре-
шението за четвъртия па-
кет бе прието по-рано на
срещата на външните ми-
нистри на ЕС в Люксем-
бург. В същото време Ев-

Испанският премиер Педро Санчес
ще предложи утре, 22 юни, да бъдат
помилвани каталунските политици, осъ-
дени заради организирането на референ-
дума за независимостта на региона през
2017 г. Санчес направи днес в Барселона
изявление по този повод. “Знам, че има
хора, които са против тази мярка. Освен
това разбирам и онази част от каталун-
ското и испанското общество, която е
срещу помилването”, каза още преми-
ерът, но подчерта, че правителството е

Шведският парламент гласува вот на недоверие на Стефан Льовен и правителст-
вото му. 184 от общо 349 депутати се обявиха срещу кабинета, съобщи ТАСС.

Причината за вота бе решението на правителството да въведе пазарни цени за
наеми на жилища в нови сгради. На 17 юни популистката партия “Шведски демокра-
ти” внесе предложението за вота на недоверие. Идеята беше подкрепена е от лидер-
ката на Лявата партия Нуши Дадгостар. Срещу премиера гласуваха и депутатите от
Християн-демократическата и Умерената коалиционна партия. Възможността за гла-
суване на вот на недоверие е вписана в конституцията на страната през 1974 г.
Досега 11-те гласувания по този въпрос са били все отрицателни. Така Стефан
Льовен стана първият премиер в историята на страната, срещу когото е гласувано
недоверие. Сега той трябва или да подаде оставка, или да обяви предсрочни избори.

СНИМКА БГНЕС

Чешки демонстрант носи маска на премиера Андрей Бабиш с щъркелово
гнездо на главата по време на голяма протестна акция в Прага срещу
премиера и правителството му. Акцията беше организирана от
движението “Милион моменти за демокрация”, то обвинява Бабиш
в конфликт на интереси и нарушаване на демократичните принципи

Победа за партията на Пашинян
Опозицията не признава изборния резултат,
докато не се проверят сигналите за нарушения

не влизат в парламента, защото
изборният праг за коалициите
(или блоковете) е 7%, а за пар-
тиите е 5 на сто. Избирателна-
та активност бе 49,4 на сто

Така “Граждански договор”
ще има най-малко 71 депутат в
105-местния парламент. Паши-
нян заяви, че през следващите
дни ще започне консултации с
всички здрави политически
сили, за да разбере техните
виждания за консолидирането
на политическия живот и обще-
ствения потенциал. Той също
обеща да предприеме стъпки за
подобряване на бизнеса, кул-
турната и научната среда.

“Ще привлечем здрави сили
за решаване на проблемите,
пред които е изправена страна-
та. Хората ми дадоха мандат да
управлявам, но ще направим
всичко възможно да обсъдим и
обединим всички здрави обще-
ствени ресурси около мандата”,
отбеляза той. Пашинян също
добави, че в Армения ще бъде
установена диктатура на зако-
на. Той благодари на руския
президент Владимир Путин и
премиера Михаил Мишустин за
подкрепата, оказана на Арме-
ния и арменския народ.

“Ние следим много внима-
телно информацията, която

идва от Ереван, приветстваме
информацията, че тези избори
са се провели. И, разбира се,
виждаме, че партията на Паши-
нян спечели убедителна побе-
да”, каза Дмитрий Песков, го-
ворител на президента Влади-
мир Путин.

Изборната коалиция, ръко-
водена от бившия арменски
президент Роберт Кочарян,
вече заяви, че няма да признае
претенцията на премиера Ни-
кол Пашинян за изборна побе-
да, предаде АФП. “Стотици
сигнали от избирателните сек-
ции свидетелстват за органи-
зирани и планирани фалшифи-

кации и служат като сериозна
причина за липса на доверие (в
изборните резултати)”, се каз-
ва в изявлението на блока. В
него се добавя, че опозицията
няма да “признае” резултати-
те, докато не бъдат проучени
сигналите за нарушения.
Блокът окачестви като съмни-
телни изборните резултати.
“Те са в пълен контраст с раз-
личните прояви на обществе-
ния живот, на които сме били
свидетели през последните
осем месеца, с всички резулта-
ти от социологически проуч-
вания, включително междуна-
родни и накрая, със здрав ра-
зум”, казаха от алианса.

В същото време мисията от
наблюдатели на ОНД оцени
вота като демократичен и сво-
боден.

росъюзът се подготвя в
следващите дни да приеме
за първи път секторни
санкции срещу Минск.
Според източници в Брюк-
сел, става дума за санкции
срещу седем сектора на
беларуската икономика, за
да се повлияе върху финан-
совите източници на режи-
ма на Лукашенко. Секто-
рите са от тютюневата ин-
дустрия до нефтохимията
и производството на калай,

който е ключов продукт,
изнасят в Европа, Китай и
Бразилия.

Отделно ЕС удължи с
една година санкциите
срещу Русия заради Крим,
предаде ТАСС. Забраня-
ват контакти на евробиз-
неса с предприятия в
Крим, полети до Крим,
влизането на кораби в
пристанищата му, въведе-
на е и пълна търговска
блокада.

ЕС засилва санкциите
срещу Минск и Москва

Мадрид предлага помилване
на каталунските сепаратисти

решило да даде шанс на “помирението”.
Санчес е в Барселона за участие в

конференция в присъствието на 300
души, сред които обаче не са членове на
каталунското правителство.

Върховният съд вече се обяви срещу
помилването на каталунските политици.
Това означава, че сега правителството
няма да помилва напълно осъдените. Най-
много да им намали присъдите им, но не
и да отмени забраната за заемане на
държавна длъжност.

Падна шведското правителство

Õ‡ 22 ˛ÌË 2021 „. (‚ÚÓÌËÍ), ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò˙Ò ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÏÓÌÚ‡ÊÌË ‡·ÓÚË Ì‡
·ÛÎ. ì÷‚ÂÚ‡Ì À‡Á‡Ó‚î, Ê.Í. ìƒÛÊ·‡î 1,
ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ
00:00 ‰Ó 05:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—Ó-
ÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ·ÛÎ.
ìœÓÙ. ÷‚ÂÚ‡Ì À‡Á‡Ó‚î, ÛÎ. ì¿ÒÂÌ …Ó-
‰‡ÌÓ‚î Ë ·ÛÎ. ì’ËÒÚÓÙÓ  ÓÎÛÏ·î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-Â-
ÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì ‡ÔËÚ‡Ì
ƒËÏËÚ˙ —ÔËÒ‡Â‚ÒÍËî, ÒÂ˘Û ·Î. 90.

Õ‡ 22 ˛ÌË 2021 „. (‚ÚÓÌËÍ), ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ÏÓÌÚ‡Ê Ì‡ ÒÔË‡ÚÂÎÌË Í‡ÌÓ‚Â
Ì‡ ·ÛÎ. ì√ÓˆÂ ƒÂÎ˜Â‚î, Ê.Í. ì¡ÂÎËÚÂ ·Â-
ÁËî, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ
ÓÚ 10:00 ‰Ó 22:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡
ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ ÏÂÊ-
‰Û: ·ÛÎ. ì√ÓˆÂ ƒÂÎ˜Â‚î, ·ÛÎ. ì¡˙Î„‡Ëˇî
Ë ÛÎ. ì ˛ÒÚÂÌ‰ËÎî.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈ-
ÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍË Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ.
ìÕË¯‡‚‡î - Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ì¡ËÚÓ-
Îˇî; ÛÎ. ìƒÓÈ‡Ìî - Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ.
ì’‡È‰Û¯Í‡ „Ó‡î.

Õ‡ 22 ˛ÌË 2021 „. (‚ÚÓÌËÍ), ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ÔÓ‰ÏˇÌ‡ Ì‡ Ò„‡‰ÌÓ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰-
ÌÓ ÓÚÍÎÓÌÂÌËÂ Ì‡ ÛÎ. ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî, Ò.
ÀÓÁÂÌ, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡-
ÌÂÚÓ ÓÚ 10:00 ‰Ó 19:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ
Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡
Ì‡: ÛÎ. ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî ‰Ó ¿Ã ì“‡ÍËˇî;
‡ÈÓÌ‡ ÏÂÊ‰Û ÛÎ. ì ‡È„‡Ì‡î, ÛÎ. ì—‚. —‚.
 ËËÎ Ë ÃÂÚÓ‰ËÈî, ÛÎ. ì≈‰ÂÎ‚‡ÈÒî, ÛÎ.
ì¡ÛÁÎÛ‰Ê‡î Ë ÛÎ. ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî; ‡ÈÓÌ‡
ÏÂÊ‰Û ÛÎ. ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî, ÛÎ. ìÿËÔÍ‡î,
ÛÎ. ì«ÓÌËˆ‡î Ë ÛÎ. ìÃÛ„‡¯î, ÛÎ. ìƒ˙·î,
ÛÎ. ì ˙ÒË ‰ÓÎî Ë ÛÎ. ì¿Í‡ˆËˇî; ‡ÈÓÌ‡
ÏÂÊ‰Û ÛÎ. ìœÂÒÎ‡‚î, ÛÎ. ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî,
ÛÎ. ì¬‡Ó‚ËÚ‡î, ÛÎ. ì Û¯ËÚÂî; ‡ÈÓÌ‡
ÏÂÊ‰Û ÛÎ. ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî, ÛÎ. ì¬‡ÒËÎ ÀÂ‚-

ÒÍËî, ÛÎ. ìÃÓ„Ë-
Î‡Ú‡î Ë ÛÎ. ì“Â-
ÏÂÌÛ„‡î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈ-
ÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ.
ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî, ÔÂ‰ ÍÏÂÚÒÚ‚ÓÚÓ.

Õ‡ 22 ˛ÌË 2021 „. (‚ÚÓÌËÍ), ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ÏÓÌÚ‡Ê Ì‡ ÒÔË‡ÚÂÎÌË Í‡ÌÓ‚Â
Ì‡ ÛÎ. ì¬ÓÈÌÂ¯ÍË Ô˙Úî, Ò. —‚ÂÚÓ‚‡˜Â-
ÌÂ, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ
ÓÚ 09:00 ‰Ó 19:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡
ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡:
ÛÎ. ì—ÓÙËÈÒÍ‡î, ÛÎ. ìÃÎ‡‰ÓÒÚî, ÛÎ. ì¬ÓÈ-
ÌÂ¯ÍË Ô˙Úî, ÛÎ. ì◊‡‚‰‡ ¬ÓÈ‚Ó‰‡î Ë ÛÎ.
ì—ÓÙËÈÒÍ‡î ÓÚ π45 ‰Ó π67.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈ-
ÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì¬ÓÈ-
ÌÂ¯ÍË Ô˙Úî ÔÂ‰ ÂÒÚÓ‡ÌÚ ì—ÏÓˆËÚÂî.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-
‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡
ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓ-
ÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡-
Ú‡, ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ
ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î
¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ
ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂ-
ÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ
(www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡
Á‡ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂ-
ÍÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ-
˜‡‚‡Ú ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡-
ÌËˇ. ƒÛ„ Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ
·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ Á‡ ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î
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Първият дипломат на ЕС Жозеп Борел приветства в Люксембург лидерката на беларуската опозиция Светлана
Тихановская, която взе участие в срещата на външните министри на ЕС на 21 юни. Новата концепция на ЕС
за възпиране на Русия очевидно минава и през натиск срещу Беларус, за който ЕС ще разчита на Тихановская
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А позитивното отсъствие е на кон-
фронтационната риторика. Срещата се
превърна в стъпка към реабилитация на
диалога. Защото тя все пак бе форум за
обсъждане на проблеми, а не платформа
за публично отправяне на взаимни обви-
нения. Както се случваше напоследък (по
време на посещението на Борел в Русия
и разговорите му с Лавров), което воде-
ше и до дискредитация на самия полити-
чески диалог като инструмент за търсене
на взаимноприемливи решения. Сигнал в
тази посока бе и решението за връщане
на посланиците на двете страни в Моск-
ва и Вашингтон: най-малкото, защото си-
стемен междудържавен диалог не може
да се води без дипломация, а дипломаци-
ята е невъзможна без посланици. Съще-
временно и двамата президенти дадоха
да се разбере, че нито една взаимна пре-
тенция не е била спестена. Което в слу-
чая с Байдън трябваше да успокои крити-
ците в САЩ, че не са правени едностран-
ни отстъпки. В крайна сметка значение-
то на срещата ще се определи от това
дали тя ще остане епизод, или ще даде
началото на процес за деескалация на на-
прежението. И на изграждане на поне
елементарно взаимно доверие, без което
постигането на двустранни договоренос-
ти е практически немислимо.

Срещата Путин-Байдън сама по себе
си бе позитивно събитие, но на фона на
продължаващи и задълбочаващи се нега-
тивно процеси. И от тази гледна точка
останалата част от програмата на Байдън
в Европа може да се окаже с много по-
дългосрочно отражение върху междуна-
родните процеси. Участието на амери-
канския президент в срещите на Г-7 и на
НАТО, разговорите му с ръководството
на ЕС, както и двустранните срещи с бри-
танския премиер и турския президент
служеха за катализирането на процес,
който се очерта достатъчно видимо през
последните месеци и може да се нарече

структуриране
на новата глобална

конфронтация

Могат да се идентифицират поне ня-
колко полета на това структуриране:

Първо като геополитически обхват.
Както комюникето от срещата на Г-7,
така и резултатите от срещата на върха
на НАТО ясно посочват противниците в
лицето на Китай и Русия. Извън засиле-
ната конфронтационна риторика в това
няма нищо ново. По-същественото е, че
Байдън демонстрира рязък обрат от под-
хода на Тръмп “сам срещу всички”, като
се опита да консолидира партньорите.
Което на практика означава изграждане
на единен фронт, при който на НАТО и
европейските съюзници се определя
съществена роля в глобалното противо-
борство: под американско лидерство. И
доколкото борбата за световно лидерст-
во днес е между САЩ и Китай, то ак-
центът очевидно бе насочен на първо
място против Пекин. Ясна индикация за
подбора на съюзниците бе и фактът, че
освен страните от Г-7 на срещата бяха
поканени четири приоритетни страни от
Индотихоокеанския регион (Индия, Ав-
стралия, Южна Корея, Южна Африка),
който се очертава като района на страте-
гическо противоборство между САЩ и
Китай. Същевременно бе направена и ма-
щабна заявка за неутрализиране на ки-
тайското влияние в Азия и Африка чрез
решението за мобилизиране на 40 трил.
долара до 2035 г. за развитие на инфра-

структурни проекти в тези страни - като
противовес на китайската стратегическа
концепция “Пояс и път”.

Като идеологическа основа. Още пре-
ди встъпването си на власт Байдън очер-
та новата разделителна линия: либерални
демокрации срещу авторитарни режими.

На практика тече
реидеологизация

на международните
отношения

като за основен инструмент са изведени
демокрацията и правата на човека. Не
случайно Китай е определен като систе-
мен съперник и все повече се набляга на
комунистическия характер на управлява-
щата партия. Извеждането на преден
план на ценностни и идеологически по-
стулати оставя много малко място за ма-
невриране на Европа, доколкото прави
практически задължително ангажиране-
то с подкрепа на американската позиция.
Иначе в Европа биха се изправили пред
заплахата да бъдат обвинени в съглаша-
телство с диктатори (впрочем, самият
Байдън беше обвивен в това преди сре-
щата с Путин). От друга страна правата
ценностна линия прави странни криво-
лици по геополитическата карта, когато
трябва да приобщи в лагера на демокра-
тичните съюзници на САЩ страни като
Турция и Саудитска Арабия. А след слу-
чая с жестокото убийство на саудитския
журналист Хашоги от специалните служ-
би на режима в Риад се оказа, че ценно-
стите също са стока и си имат своя цена
от стотици милиарди долари. Толкова
струваха оръжейните поръчки на Сау-
дитска Арабия в САЩ, заради които
Тръмп обяви, че няма да налага санкции.

Като поле за надпревара. Пандеми-
ята направи всеобхватен терена за бор-
ба за глобално лидерство. Докато до-
преди няколко години съревнованието
между САЩ и Китай беше основно в
областта на икономиката, търговията и
инвестициите, днес то покрива прак-

тически всички сфери на международ-
ните отношения: политика, сигурност,
международни организации.

Като времеви параметри.  Очевид-
но това противоборство ще определя
динамиката на международните про-
цеси поне за няколко десетилетия на-
пред, защото става дума за борба за
глобално лидерство, или още по-веро-
ятно за глобална доминация.

Като инструментариум. Налице е
тотална Надпревара (икономическа, фи-
нансова, търговска, военна, геополити-
ческа) както за утвърждаване на собст-
вени сфери на влияние, така и за възпи-
ране на съперника. Всичко това присъ-
ства и ще присъства в арсенала на про-
тивоборстващите страни. То се допълва
и ще се допълва в конкретен план със
санкции и контрасанкции, политически
мотивирани ограничения върху инвес-
тиционната и търговска дейност, ин-
тензивна конфронтационна политичес-
ка риторика и дипломатически сблъсъци
в рамките на международните организа-
ции. При това няма основания да се
предполага, че тенденцията би могла да
се обърне в близко бъдеще.

Къде е мястото на Европа?

Борбата за световното лидерство меж-
ду Вашингтон и Пекин е обективно обус-
ловена, доколкото с нарастване икономи-
ческата си мощ и политическото си влия-
ние Китай постепенно стеснява възмож-
ностите на САЩ да направлява междуна-
родните процеси в свой интерес. Това на
свой ред действа в обратна посока на
тенденцията за превръщане на света във
все по-многополюсен с появата на нови
глобални играчи (Индия, Бразилия, ЕС и
т.н.) и влиятелни регионални фактори
(Иран, Турция, Саудитска Арабия, Изра-
ел само в района на Близкия изток). И от
това коя от двете тенденции ще надделее
- към многополюсност или към един нов,
пренареден двуполюсен свят, в основата
на който този път са САЩ и Китай -  ще

зависи и мястото на останалите основни
сериозни международни играчи, на първо
място на Русия и ЕС.

Очевидно в един нов двуполюсен свят
ролята на ЕС и Русия до голяма степен би
се свела до поддържащи функции. Просто
защото те ще се превърнат в младши парт-
ньори на основните световни конкурен-
ти. Което пък от своя страна поставя
допълнително сериозни въпросителни.
Първо, ще се откаже ли ЕС тихомълком
от прокламираната амбиция за стратеги-
ческа автономия, т.е. за превръщането на
Съюза в независим глобален играч. Оче-
видно е, че ако ЕС седне на втория ред на
глобалната игрална маса, то и ролята му
би била второстепенна. Второ, има ли
логика в тласкането на Русия и Китай един
към друг, след като се декларира, че само
Китай предлага незападна алтернатива на
системно ниво, докато ако Русия предлага
някаква алтернатива, то тя е геополитиче-
ска, но не и системна.

Отговорът, който дойде от Брюксел
не звучеше никак обнадеждаващо. Непо-
средствено преди срещата в Женева меж-
ду Путин и Байдън върховният предста-
вител на ЕС по външната политика Борел
огласи предстоящото приемане на нова
стратегия на Съюза по отношение на
Русия, базирана на три основни принци-
па: противодействие, възпиране, взаимо-
действие. Стилистиката на самия документ
го нарежда сред най-конфронтационните,
приемани някога от ЕС. В целия комплекс
от предлагани мерки в подхода на ЕС
спрямо Русия отсъства компонента “диа-
лог” и това е видима разлика в сравнение
с Байдън и срещата му с Путин. Дори и
когато там се говори за взаимодействие,
става дума само за избирателно взаимо-
действие единствено по проблеми от ин-
терес за ЕС и определени от ЕС.

Създава се впечатлението, че в офор-
мящата се глобална конфронтация между
САЩ и Китай на Европа е поверено
възпирането на Русия. А негативите от
подобен сценарий ще бъдат за всички
държави от континента.
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Почервеняването
на Южна Америка
На предстоящите президентски избори догодина
се очаква да спечелят още двама леви кандидати

СНИМКА БГНЕС

Привържениците на Педро Кастийо ликуват в столицата Лима след победата му на президентските избори

ти, между тези, които могат да си позво-
лят образование и здравеопазване и дру-
гите, които преживяват ден за ден. По-
следните два примера за победа на леви
кандидати са от Перу и Чили. В първата
държава спечели крайнолевият кандидат
Педро Кастийо, а във втората, в най-го-
лемите и важни градове, победиха поли-
тици с различни нюанси на червеното.
Така например кметицата на столицата
Сантяго е от Комунистическата партия,
а на други места ще управляват социали-
сти или независими с леви идеи. Това е
силна заявка за предстоящите президент-
ски избори догодина. В момента управ-
ляващата дясна партия на държавния гла-
ва Себастиан Пиниера, както и крайно-
дясната формация са с рекордно нисък
рейтинг. Дори коалицията им не беше

повече права и най-голямото постиже-
ние е, че за свой “наследник” Лула по-
сочва жената с български корени Дилма
Русеф. И избирателите й гласуваха до-
верие. Въпреки че беше свалена след
спорен импийчмънт по време на втория
й мандат, нуждата от ляво управление е
все по-належаща, особено днес.

Какво е положението
на континента?

Латиноамериканските държави спа-
дат към “Третия свят”. Това е район,
който притежава всичко необходимо, за
да бъде силно развит: невероятна приро-
да, залежи на петрол, въглища и други
природни богатства. Почвата е подходя-
ща за развиване на земеделие и живот-
новъдство. Макар това да се прави, нито

си за някой ляв кандидат. И по-възмож-
ност, да бъде, колкото се може по-ляв.
Защото в Южна Америка е имало и слу-
чаи на “умерено леви”, така наречените
“розови социалисти”, които са прегърна-
ли много по-силно неолибералните идеи.
Такива примери има в Чили и Арженти-
на. Заради прекалено десните политики
на чилийката и уж социалистка Мишел
Бачелет, днес цената на питейната вода в
страната е прекалено висока. Обещания-
та за добро и безплатно здравеопазване в
момента присъстват в предизборните
програми на крайнолевите, защото мал-
цина могат да си го позволят. Ако някой
се разболее, не може да се обади на лекар
по телефона, задължително отива в бол-
ница срещу заплащане.

Аржентинката Кристина Кирхнер

Таня ГЛУХЧЕВА

Южна Америка почервенява, след
като по-голямата част от континента се
управлява от леви президенти. Еуфори-
ята за повече социални политики обхва-
на различните страни. Колкото западна-
та пропаганда да дава Куба за “лош при-
мер”, толкова хората си дават сметка,
че е точно обратното. Прекалено голя-
ма стана разликата между бедни и бога-

достатъчно силна, за да се представят
по-убедително на местните избори.

Друга държава, която скоро ще се
върне в левия политически спектър е
Бразилия. През 2022 г. в президентската
надпревара ще се изправят един срещу
друг настоящият лидер, крайнодесният
Жаир Болсонаро и управлявалият два
мандата Луис Инасио Лула да Силва
(2003-2011г.). Всички социологически
проучвания показват, че вторият е фаво-
рит. По-голямата част от населението
го предпочита, защото още при първия
му мандат много хора успяха да излязат
от фавелите (крайно бедни квартали с
голяма престъпност, където дори поли-
цията рядко влиза), техните деца започ-
наха да ходят на училище. По-голям
процент от чернокожото население има-
ше достъп до висше образование. От-
криха се много нови работни места. Не
са малко бразилците, успели да си купят
собствено жилище. Жените получиха

условията на труд, нито заплащането са
нормални. Когато човек отиде там, оста-
ва със усещането, че се е върнал поне два
века назад. Навярно същото е изпитал и
младият Ернесто Че Гевара, когато е
тръгнал да обикаля континента и се е
сблъскал с жестоката реалност, огромна-
та нищета, необяснимия недоимък на хо-
рата. В онзи момент у него се зародила
мечтата да направи живота и света като
цяло, по-справедливи. Днес, правителст-
вата, които разчитат на помощта на САЩ,
правят страните си още по-бедни, а на-
рода е все така експлоатиран, както през
вековете. Социалното разделение е тол-
кова очевидно при вида на стотиците,
дори хиляди хора, спящи на улицата, в
храстите или в короните на дърветата,
което рязко контрастира със сънародни-
ците им, които не слизат от скъпите си
коли и живеят в охранявани квартали.

Затова не бива да ни изненадва, че все
повече хора предпочитат да дадат гласа

е другата президентка, заета с призна-
ване на еднополовите бракове, право-
то на аборт и други маловажни поли-
тики. По нейна вина днес в условията
на пандемия,

едва едно на четири
деца се храни

Въпреки много силния й първи ман-
дат, когато средната класа се увеличи
значително, а бедността намаля заради
приетите по-социални закони (според
данни от УНИЦЕФ от 2017 г., благода-
рение на мерките за борба с бедността и
помощите за безработните родители,
крайната бедност е намаляла с 30.8%, а
общата с 5.6%), днес нищо не напомня за
тези постижения.

Първата стъпка вече е направена:
континентът почервенява. Предстои дру-
га, по-важна стъпка, “розовият социа-
лизъм” да стане червен. А десните от
това се страхуват. В предизборните си
платформи винаги казват: “Не искаме да
сме като Куба!”, “Не искаме да сме като
Венецуела!”, но никога няма да се чуе:
“Не искаме да сме като Аржентина/
Чили!” Защото си дават ясната сметка, че
политиките им са сходни. Не може да
искаш да управляваш народ, с чийто про-
блеми не си запознат. Неслучайно прези-
дентите, задържали се по-дълго на власт
са “обикновените”. Венецуелският лидер
Николас Мадуро дълги години е работил
като шофьор на автобус. Избираният 3
пъти боливиец Ево Моралес произлиза
от местното индианско племе гуарани, а
Педро Кастийо е обикновен селски учи-
тел. Макар тепърва да му предстои да се
доказва като добър и способен управля-
ващ, местните вече го обожават. В него-
во лице виждат надежда и са сигурни, че
той ще направи всичко възможно да им
осигури най-важното: сигурност, без-
платно и качествено образование, здра-
веопазване и работни места.

Важно е да споменем и покойните
държавни глави на Куба и Венецуела, за
които децата са от първостепенно значе-
ние. Фидел Кастро е осиновявал всяко
дете, което оставало сираче и му осигу-
рявал дом, храна и бъдеще. Почерпвайки
от примера му, венецуелецът Уго Чавес
превръща част от президентския си дво-
рец в училище за бездомни деца. Когато
идва на власт през 1999 г., 80% от насе-
лението живее в бедност. Той създава
широки програми за имунизиране и хра-
ни на подрастващите.

Глас на невежите?

“Това не е гласът на невежите, а на
пренебрегнатите”. Много често, когато
минат изборите и дойде време за равно-
сметка, загубилите твърдят, че резулта-
тите са такива, защото до урните са оти-
шли и хората без образование. Без да се
замислят, че вината за липсата му е на
самите политици. Това е вотът не тол-
кова на “невежите”, а на “пренебрегна-
тите”. На тези, които са принудени да
живеят при мизерни условия, при еже-
дневни обиди, унижения и твърдения, че
по тяхна вина държавата не е развита,
не е “напреднала”. “Бедните и индиан-
ците са язва в обществото ни и трябва
да бъдат унищожени” са думи на Болсо-
наро, който усеща, че шансовете да спе-
чели втори мандат са минимални. Зато-
ва се опита да осъди съперника си чрез
платени съдии и да възпрепятства кан-
дидатирането му (бразилското законо-
дателство не позволява човек с присъда
да участва в надпреварата за държавен
глава). Но безуспешно. Броят на недо-
волните непрекъснато се увеличава. За
това свидетелстват и нестихващите вече
втори месец протести в Колумбия.

Изглежда, че най-накрая мечтата на
Че Гевара започва да се сбъдва. Половин
век след смъртта на великия революцио-
нер, родният му континент се пробужда
и все по-ясно чува думите му за промяна.
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В деня на нападението, обущар от
моя роден град Елена предсказа победа-
та на Съветския съюз над Германия,
както и гибелта на Адолф Хитлер. И
още - победата над “сателитите” на Гер-
мания, а у нас - възможността от “бра-
тоубийствена” война.

Опасението на майстора от “брато-
убийствена” война между руския и
българския народ, за щастие, не се
потвърди. Вярно е, че на 5 септември
1944 г. Съветското правителство ни обя-
ви война, но в тази война не се произведе
нито един изстрел, не се проля нито кап-
ка кръв. Българският народ като цяло
прояви мъдрост - посрещна съветските
войски единен - с цветя, хляб и сол.

Ето как станах случайно свидетел на
прозрението на този обикновен майстор.
В деня преди нападението - 22 юни 1941
г., майка ми с мен и още две съседки от
нашата махала Цвеклювци, отидохме да
смелим брашно в мелницата на братя
Чолакови от гр. Елена. На другия ден
преди обяд мама и една от съседките ме
заведоха при обущаря, за да ремонтира
сандалките ми. След минути към рабо-
тилницата се насочи превъзбуден мла-
деж, който говореше нещо на висок глас.
Щом влезе, продължи: “Ще смажем и рус-
наците, ще ги ликвидираме!”

- Какво?! - извика майсторът и се
надигна от стола.

- Германия нападна Русия. Радиото
непрекъснато гърми как немските вой-
ски победоносно напредват по руските
полета.

Не си спомням думите, с които обу-
щарят изгони момчето и захвърли чука,
който държеше в ръката си през вратата
навън след него. Бях още малък, може
би и затова се изплаших и се притиснах
до стената. Запомних какво каза май-
стора, след като се успокои, в отговор
на въпроса на майка ми:

- Бай Кольо, какво е станало та така
силно се ядоса?

- Лошо, много лошо! Досега ние бях-
ме много добре с германците. Пуснахме
ги в страната, дадохме им казарми, дава-
ме им провизии и други неща, но няма
при нас военни действия, не се пролива

Толстой в Ясна поляна

Прозрението на обущаря
80 години от вероломното нападение на нацистка Германия над СССР

Инж. Филип СТОЯНОВ,
о.з. старши лейтенант

кръв, както в Югославия. Но явно, че на
Хитлер и на генералите му “кукувица им
е изпила ума”, никак не са в ред! Как не
им е ясно, че Русия е огромна и непобе-
дима страна! Тя не е Полша, не е Белгия,
нито Франция. Хитлер изпраща армията
си на унищожение в Русия, а след това и
себе си ще ликвидира. Няма да спрат
настъплението, докато не ликвидират
немската армия. Не само това, ще напад-
нат държавите, които помагат на немци-
те като Унгария, Румъния, България. Ще
потърсят сметка на техните правителст-
ва. Страхувам се, че у нас ще се получи
“братоубийствена” война!

Поводът да напиша този текст е да-
тата 22 юни. Чух думи на ирония и
подценяване, омаловажаване или
“дрънкане” на оръжие, замяна на Деня
на победата с Ден на Европа. Такива
думи могат да се произнесат от хора,
които не са отбивали военна служба и
не са наясно с въпросите на отбрана-
та на страната или пък се отнасят с
омраза към Русия. При моите посеще-
ния в Съветския съюз, в т.ч. два курса
за повишаване на квалификацията в гр.
Люберци край Москва, научих за мно-
жество жестокости от страна на нем-
ците. Някои от тях - смразяващи
кръвта на човека. За краткост ще по-
соча само два случая.

Първият - преживяно нещастие на
младо семейство от Ленинградска об-
ласт (дн. Санкт Петербург). Мъжът за-
минава на фронта, а при жената с две
малки деца, момиче на 7 год. и момче
на 4 годинки, се настанява за преспива-
не немски офицер. През декември 1941
г. той донесъл вкъщи руски дървени иг-
рачки за новогодишен подарък на се-
мейството си. Един ден руското мом-
ченце влязло в стаята на офицера и си
поиграло с играчките. За това му “пре-
стъпление” вечерта офицерът отсича
пръстите на дясната му ръка пред очи-
те на майката и сестричката. Ужасът е
неочакван и необясним. Майката едва
спира кръвта и с много усилия спасява
нещастното дете, останало за цял жи-
вот с една ръка. Още на другия ден
нацистът изпратил за Германия ново-
годишния подарък, за да зарадва своето
дете, а на другото - захвърлил на бок-
лука отсечените пръсти!

Тази жестокост разказа с ридания
пред нас - група колеги от курса през

С кратък ритуал “Свещ на
паметта” пред паметника на
Съветската армия в София за-
почва отбелязването на начало-
то на Великата Отечествена
война, организирано от руско-
то посолство у нас. Ритуалът
се провежда от 22.30 ч. на 21
юни, в навечерието на деня, в
който преди 80 години хитле-
ристка Германия нападна СССР
- 22 юни.

Цветя и венци ще бъдат по-
ложени пред паметника на
Съветската армия днес от 9.30
ч., а в 10 ч. - пред братската
могила на съветските бойци в
столичния кв. Лозенец. От
10.30 ч. в Руския културно-ин-
формационен център (РКИЦ)
на ул. “Шипка” е научната

1976 г. съпругата на съквартиранта ми
Леонид Бураковски - Галя, пристигнала
от гр. Лвов (Украйна) и сестра на пост-
радалото момче. Ще спестя мъката, ко-
ято десетилетия преживява семейство-
то. Ще цитирам само последните й думи:

- Никога не мога да забравя това
злодеяние! Не може да се забрави от
брат ми и от моя род! Не мога да про-
стя на немския народ, че ни нападна
без причина и за това, че е отгледал
такъв злодей в човешки образ. Не може
да се прости и на германските ръково-
дители за тяхната теория за “висшата”
арийска нация, стояща над всички ос-
танали нации в света. Но това е фа-
шизмът - коварен и жесток.

Вторият случай - опожаряване на
имението на великия руски писател Лев
Толстой в с. Ясна поляна. През 1976 г.
се осъществи мечтата ми да посетя име-
нието и да се поклоня на гроба на Тол-
стой. След поклонението на гроба на
писателя бяхме въведени в неговата впе-
чатляваща библиотека от 12 000 тома
книги. В дясната половина са подредени
6000 тома, а в лявата рафтовете са праз-
ни. Там са стояли изгорените 6000 тома.
С това започна своя разказ младото мо-
миче, като добави, че са запалени и сгра-
дите, като са изгорели части от тях. Ру-

ското разузнаване е докладвало за под-
готовката да се унищожи напълно име-
нието. За целта са отделени немски вой-
ници, може би около взвод, които да
извършат изпепеляването. След получа-
ването на това сведение командирът на
най-близко разположения полк от рус-
ката армия предприема настъпление, об-
сажда успешно селото и унищожава под-
палвачите до крак!

Не можех да си отговоря на въпро-
са - толкова ли е било важно за нем-
ското командване да се унищожи Тол-
стой, културата и историята на Русия,
та жертват своите войници. Защото
предварително са знаели, че те ще
бъдат разстреляни. Постройките са
възстановени, но рафтовете са оставе-
ни празни, за да се помнят жестокос-
тите на фашистките агресори.

В заключение: Ние, децата от Вто-
рата световна война, сме щастливо по-
коление! Запомнихме най-нещастния
период от живота на населението на
страната. Благодарни сме на възраст-
ните, че ни запазиха от жестокостите.
Израснахме в мир, работихме в мир,
но не забравихме, че войната може да
ни изненада. Оптимист съм, че човече-
ството ще съумее и през следващите
поколения да запази мира.

Хорът на Турецки в Пловдив и София с песните на Победата

конференция “80 години от
началото на Великата отече-
ствена война - истината, уро-
ците, мирът днес”.

В 12 ч. в Пловдив ще се
състои панихида и ще бъдат

поднесени цветя на гробовете в
руския участък на Централното
гробище в града.

Три изложби ще бъдат от-
крити от 18 ч. в РКИЦ - “Пар-
тизанското движение в Белору-

сия”, “И бяха заедно детството
и войната”, “Кримската (Ялтен-
ската) конференция”.

На 24 юни (четвъртък) от 11
ч. в РКИЦ ще се състои среща-
дискусия, посветена на събити-
ето, с онлайн участието на рус-
ките историци Ю.Никифоров и
Е.Спицин и награждаване на ла-
уреатите на Националния сту-
дентски конкурс “Светът меж-
ду сигурността и конфликта”.

Пак в четвъртък в Пловдив
от 16.40 ч. ще бъдат положе-
ни цветя пред паметника на
Альоша с участието на солис-
ти от знаменития Хор на Ту-
рецки. След това на площад-
ката пред паметника музикал-
ният състав ще изнесе концерт
“Песните на победата”.

В петък от 10 ч. в салона на
БАН ще се проведе Междуна-
родна конференция “Народна-
та дипломация като фактор за
развитието на диалог, за разши-
ряване на международните со-
циално-икономически отноше-
ния, за укрепване на сигурност-
та и стабилизирането на мира
на Земята”. Организатор е Фе-
дерацията за дружба с народи-
те на Русия и СНГ. От 18 ч.
пред паметника на Съветската
армия в София ще бъдат поло-
жени цветя, ще участват солис-
ти от Хора на Турецки, а от 19
ч. на открито при свободен
достъп съставът ще изнесе кон-
церт “Песните на победата” на
площада при храм “Св. Алек-
сандър Невски”.
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Не може да има „любими”
на властта общини
Грижата за хората на Първомай за Светозар Славчев е кауза

От стр. 6

“БСП предлага постепенно увеличаване на процента от БВП
за култура, има тенденция той да се увеличава всяка година с
0,2%, дай Боже да стигнем до заветния процент и половина, за
да се подпомогне културата”, надява се читалищният деец. Спо-
ред него, тези средства трябва да се насочат към специалисти в
сферата на културата в малките населени места. Надява се запла-
тите им да достигнат “поне общинските заплати”, защото, за да
съхраним и опазим културата, тя има нужда от качествени хора,
които са завършили подходящото образование. А задържането
им в малките населени места изисква стимул, често финансов.

Илиев обаче добавя, че трябват не само пари, а и отношение, и
внимание. Той е загрижен и за малкия и среден бизнес, има опит
покрай семейната си фирма. Посочва, че пандемията се е отразила
на всички, а хаосът продължава. “Няма яснота как подобни бизнеси
ще продължат да работят. Всички тези хора, особено в област Ха-
сково, формират над 60% от данъците в централния ни бюджет. Ако
искаме да имаме събираемост на данъци, трябва работеща икономи-
ка, а тя зависи и от тези малки и средни предприятия”, посочва той.
Илиев не е видял особен ефект от целевите помощи. Краткосрочните
мерки на финансистите не компенсират средно и дългосрочната ви-
зия, смята той. Очаква БСП и държавата да подпомогнат сектора.

Георги Илиев иска равни възможности за всички, надява се
всички фирми да могат да участват по обществени поръчки, а
не шансът да е съсредоточен в само няколко от тях.

От стр. 6

Нитова не атакува директ-
но опонентите от ГЕРБ, но
на въпрос дали областта се е
отърсила от скандалите око-
ло “Хасково гейт” и така на-
речения “дрийм тийм” на Де-
лян Добрев, тя лаконично
призовава избирателите да
погледнат листата на “БСП
за България”. С усмивка под-
чертава, че другарите, с кои-
то влиза в надпреварата,
имат различен житейски и
професионален опит, има
както млади хора, така и по-
възрастни. Отново е избрала
БСП, защото това е единст-
вената партия, която пред-
ставя програма по секторни
политики, и то изцяло с гри-
жа за хората.

“Вижте още веднъж лис-
тата ни - ние не сме подреде-
ни по родов, финансов или

ГЕОРГИ ИЛИЕВ:

Трябват повече
пари за култура

СМИЛЯНА НИТОВА:

Това е листата на БСП,
а не нечий отбор по интереси

друг признак. Нашата листа е
подредена по ясни критерии
и правила, след поредица от
номинации, чут е гласът на
нашите членове, на областни-
те съвети. Това е листата на
БСП, това не е личната листа
на някого, нито пък е отборът
на един човек, подреден по
някакви користни цели”, ка-
тегорична е адвокатката. По
думите й ГЕРБ са оставили
отпечатъка си и в законотвор-
чеството - хаотично изпълне-
ние на закони и текстове,
които минават през “задната
врата” - чрез преходни и за-
ключителни разпоредби. Иска
това да се промени. Според
нея, за да е стабилно законо-
дателство, трябва да има доб-
ри специалисти във всички
парламентарни комисии, но
най-вече в правната, тъй като
през нея минават почти 80%
от законопроектите. В 46-то

НС трябва да влязат юристи
и хора с професионален,
юридически и житейски опит,
добавя тя. Нитова не одобря-
ва и новата правна карта, ко-
ято закрива малки и районни
съдилища, пренебрегвайки
факта, че освен праворазда-
вателни, те имат и социални
функции.

“Хора живеят не само в
София, а и в Ивайловград, и
Тополовград, и в други части
на страната. Закриването на
тези съдилища води до отказ
от правосъдие. Мисля, че със
закриването на съдилища
споровете между граждани-
те ще се решават на друг
принцип, а това е недопус-
тимо в една правова държа-
ва”, смята Нитова и призова-
ва за обстоен анализ на
съдебната система преди
предприемането на каквито и
да било реформи.

Понеделник сутрин, в
първомайското село Гради-
на е време за традиционния
селски пазар. Сред хората
между сергиите е и Свето-
зар Славчев, който е канди-
дат в листата на “БСП за
България” в Пловдивска об-
ласт. Не е планувал конкрет-
на предизборна среща, но
смята, че мястото му е сред
местните. “По-добре аз да
дойда сред тях, така по-лес-
но ще чуя проблемите им и
ще им обърна внимание.
Какъв е смисълът да ги по-

каня в читалището и да им
кажа: Елате ме вижте”, обяс-
нява той. След обиколката
вече се е събрала голяма
група, която иска да обсъди
изборите с него, сядат в
близкото кафене.

За втори път в рамките
на годината Славчев е кан-
дидат за народен представи-
тел от БСП, хората вече
знаят приоритетите му и
причините да се кандидати-
ра. Искат общината да има
свой представител в НС - не
са имали такъв от времето
на Петър Мутафчиев. Има-
ме стари проблеми, които да
поставим пред младия ни
кандидат, подхвърлят те. А
Славчев е подготвен -

висим, подкрепен от БСП.
Казва, че така има шанс за
повече подкрепа, а и той, и
Славчев искат да подобрят
живота на съселяните и
съгражданите си.

Все пак, по един от про-
блемите на с. Градина е ра-
ботено и от предните управ-
ляващи, а сега и от новите -
общината е задвижила про-
ект за канализация, стигнал
е до министерството, уж е
одобрен, но пари за дейст-
вие така и не пристигат. Зе-
меделското министерството
на пък има сграда, която е
до местната ясла. Мястото
обаче е запуснато и занема-
рено, превърнало се е в зми-
ярник. На писмо от кмета от
МЗХ нагло отговорили:

та власт,  припомня той.
Кандидатът за  народен
представител със съжале-
ние посочва и други закри-
ти или преместени ведомст-
ва - като данъчната служба
да речем, които са премес-
тени от Първомай. Не про-
пуска да отбележи, че и рай-
онната прокуратура вече е
с друг статус - на терито-
риален отдел. “Не бива да
закриват съда, с този под-
ход остава да закрият и по-
лицейските управления.
Ако съдът бъде преместен
в Пловдив, това още повече
ще повиши разходите.
Изобщо не мислят за хора-
та в малките градове”, ядо-
сва се юристът.

Светозар Славчев посочва,
че Градина е живо село - има
училище, ясла... “Класовете ми
са пълни, не ме дотират, има-
ме дете, което е второ на олим-
пиадата по литература, на дру-
го малко не му достигна да е
трето. Срещнахме се с тях, с
учителите. Тук не се отбива
номерът”, хвали се кметът.
Славчев веднага припомня
предложенията на БСП за по-
мощ на младите семейства и
социалните мерки, свързани с
подкрепа на науката и образо-
ванието. А на изпроводяк всич-
ки си пожелават община
Първомай да изпрати свой
човек в парламента.

Павлета ДАВИДОВА

мостът над р. Марица край
селото е проблем. По него
не може да минава тежка
техника, бизнесът също иска
да няма ограничение и
съоръжението да се обнови.
Кметът Йордан Стоев посоч-
ва, че сега пожарникарска
кола по моста не може да
мине, а за да се докара бе-
тон, трябва да се “въртят”
допълнителни 120 км. Ако
оправим моста обаче, цели-
ят трафик ще минава през
селото, трябва и за това да
се помисли. Светозар Сав-

чев е подготвен и по този
въпрос, все пак има опит и
от общинския съвет в
Първомай, изброява проек-
ти, с които инфраструктура-
та може да се подобри, иска
повече средства да бъдат
насочени и за саниране на
болницата, както вече се е
случило в общинския
център.

И Славчев, и Стоев от-
белязват ,  че  нещата  се
случват трудно - заварили
са общината с дългове от
над 4 милиона лева. Дано
след изборите най-сетне
спре практиката  да  има
“любими” общини, на кои-
то  властта  приоритетно
раздава пари, единодушни
са двамата. Кметът е неза- Кметът Йордан Стоев

“Прав сте, почистете го за
ваша сметка”.

Славчев обобщава - по-
стоянно се говори за децен-
трализация, институциите
обаче си прехвърлят отго-
ворността, накрая поставят
още повече задачи пред об-
щините и местната власт. А
това почти никога не е
обезпечено финансово, не-
обходимо е да се мисли,
преди да трупат още и още
задачи, които кметовете все
по-трудно изпълняват. Той
е юрист, точно затова и по-
вдига темата за прословута-
та съдебна карта, предлага-
на от ВСС. Славчев е про-
тив закриването на съдили-
щата, особено по начина, по
който се предлага. Съдът в
Първомай съществува от
1930 г., това е институция,
която символизира съдебна-
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Боян Бойчев с премиера
на стихосбирка

Издателство

“Захарий Стоя-

нов” организира

премиера на книга-

та “Радост печал-

на да бъдеш...” от

Боян Бойчев. Музи-

кален съпровод -

Дони от “Поп-

корн”. Събитието е на 24 юни от

18 ч. в София, в литературния

салон “Тракия” на ул. “Стефан

Караджа” 7А.

„Колажи 66” на
Зорина Милковска показва
галерия „Контраст”

Експозицията “Колажи 66” -

четвъртата изложба от програ-

мата на София хартиен арт фест

2021, е самостоятелна изява на

Зорина Милковска в “Контраст”.

Това е първата среща на фести-

вала с елегантното пространст-

во на галерията (ул. “Цар Саму-

ил” 49), закътана в старата част

на градския център - място, добре

познато с пред-

ставянето на

елитни българ-

ски съвременни

автори. Про-

ектът “Колажи

66” беше пред-

виден за програ-

мата на СХАФ

2020, но поради

КОВИД-19 беше

отложен за на-

стоящото из-

дание. Зорина Милковска за първи

път участва в този фестивал.

Нейното авторско кредо е свърза-

но с произведения в друго направ-

ление на визуалните изкуства, но

през последните години хартиено-

то изкуство започва да я вълнува

и се превръща в страст към кола-

жа. Тя е известна с произведения

в керамика и светлина, свързани с

човешки древни ритуални предме-

ти. Настоящият проект е изнена-

да за всички, които познават

творчеството й.

Авторски концерт на
Даниела Белчева във Варна

“На Север от Изтока” ще

поведе варненската публика ав-

торският концерт на Даниела

Белчева на 22 юни от 21 ч. Вар-

ненската певица ще изпълни с нор-

дическа мистика

Двора на Архео-

логическия му-

зей в компания-

та на водещите

български джаз-

мени: Димитър

Семов - ударни, Милен Кукошаров

- пиано, Михаил Иванов - контра-

бас, Нейко Бодуров - тромпет,

флюгелхорн, научи ДУМА от Нина

Локмаджиева. Младият глас на

Варна вече направи силна заявка

за присъствие в зоната между

поп и джаз със своя дебютен албум

“Acoustic me” (2020). Концертът

“На Север от Изтока” е част от

проекта “Споделени музикални

пространства”, модул “Свободна

музикална сцена” на “Елит про-

джектс мениджмънт” и се осъще-

ствява с подкрепата на НФ “Кул-

тура”.

Вълнуващо музикално
събитие представя на прага
на летния сезон програмата
на Европейския музикален
фестивал 2021. Два шедьовъ-
ра с името “Годишните вре-
мена” - единият от Антонио
Вивалди, а другият от Астор
Пиацола, ще прозвучат в една
концертна вечер в интерпре-
тацията на изключителната
цигуларка Мила Георгиева и
Оркестъра на Класик ФМ
радио с диригент Максим Еш-
кенази. Програмата е истин-
ско предизвикателство за
всички изпълнители, понеже
съчетава два много различни
стила с постоянна смяна на
авторите. Слушателите ще
чуят оригиналните 4 кончер-
ти гроси оп. 8 от Вивалди и
Cuatro Estaciones Portenas на
Пиацола във версията на Ле-
онид Десятников за цигулка и
струнен оркестър. Те ще
бъдат изпълнени в последова-
телна съпоставка на всяко го-
дишно време от двамата ком-
позитори, започвайки с “Про-
лет” от Вивалди и “Лято” на
Пиацола и завършвайки със
“Зима” от Вивалди и “Про-

Мила Георгиева представя в зала „България”
„Годишните времена” от Вивалди и Пиацола

лет” на Пиацола. Събитието
е на 22 юни от 19.30 ч. в зала
“България”. Европейският
музикален фестивал, органи-
зиран от “Кантус фирмус”, се
реализира с подкрепата на
Столичната община като част
от Календара на културните
събития на града. Съоргани-
затор е Министерството на
културата, а за концерта парт-
нира също Софийската фил-
хармония, научи ДУМА от
Ирена Данкова.

Цигуларката Мила Георги-
ева, която има в своя реперто-
ар най-значимите цигулкови
концерти от световната музи-
кална съкровищница, проявя-
ва интерес към тангото преди
две години, когато с голям
успех тя представи концерта
“Tango and Campanella” с Ор-
кестъра на Класик ФМ радио.
“Това е музика за сърцата на
хората”, смята изпълнителка-
та. През 2020 г. Мила осъще-
стви българска премиера на
Violin Tango Concerto от Ме-
лани Местре, а сега за първи
път ще изсвири на сцена 8-те
годишни времена от Вивалди
и Пиацола. “Това е истински

маратон за всички музиканти,
но особено за солиста, споде-
ли диригентът Максим Ешке-
нази в разговор по повод съби-
тието. Концертът поставя на
изпитание издръжливостта на
цигуларя - физическа, психи-
ческа и емоционална, но пуб-
ликата ще чуе музика, която
може да се сравни с комбина-
ция от диаманти и перли.”Мила Георгиева

СНИМКИ “КАНТУС ФИРМУС”

Максим Ешкенази

“Ако има нещо под-
купващо в работите на
Андрей Лекарски, то е,
че той не гледа смъртно
сериозно на тях, а ни
предлага една игра на
въображението с пред-
мети, намерени по
пътя. Тези предмети са
изпаднали от каруцата
на човека и само едно
дете би ги събрало и
би си играло с тях, като
ги подрежда и лъска
постоянно, придавайки
им нов блясък и ново
звучене!” С тези думи
покойният литерату-
рен гений Йордан Ра-
дичков сякаш най-точ-
но дефинира артистич-
ния почерк и търсене
на родения в София, но
открил признание и по-
соки в Париж, худож-
ник Андрей Лекарски.

Актуалната му из-
ложба “Коуъркинг с
великите майстори”,
подредена в галерия
“Оборище 5” до
30 юни, се движи в ха-
рактерния за автора
хиперреализъм, прово-
киран от безкрайния му
респект и вдъхновение
от класиците на изоб-
разителното изкуство.

Андрей Лекарски -
вдъхновен от класиците
Изложба на именития художник
може да се види в столичната
галерия „Оборище 5”

Неслучайно е и загла-
вието на експозицията,
в което са закодирани
основните артистични
препратки на художни-
ка към любими худож-
ници и творби, научи
ДУМА от Елица Пено-
ва. Визуалната прово-
кация, така характерна
за платната на Андрей
Лекарски, се движи в
много посоки, но ста-
билната база осигуря-
ват “гигантите, върху
чиито рамене” стъпва
авторът.

Известната крилата
фраза “Да стъпиш
върху раменете на ги-
ганти”, в която човече-
ството, или по-скоро
артистичната му част,
се вглежда от столетия,
визирайки безценната
стойност на вече заяве-
ните в посока изкуство
и наука постижения, е
смело интерпретирана
от художника, който
открива кумирите си -
Дюрер и Холбайн, пре-
ди десетилетия, когато
е студент в Средното
художествено училище
“Суриков” в Москва.
Първата си самостоя-
телна изложба предста-

вя в Мексико през
1970-а, а през 1978-а
Музеят на модерното
изкуство в Париж от-
купува картината му
“Катя в страната на чу-
десата”. Запазен знак за
Андрей Лекарски е
компилацията от реал-
ности, в която често
присъстват членове на
семейството му, както
и любимите му автомо-
били и мотоциклети.

Автобиографични-
те моменти отново са

пространство на рамка-
та на картината. Обеди-
нени в провокативното
заглавие “Коуъркинг с
класиците”, 25-те худо-
жествени произведения

телното изкуство. Пре-
сечените точки на реал-
ностите, тези на създа-
дените преди векове
шедьоври, както и лич-
ните моменти и герои
от живота на автора,
така умело втъкани във
визуалното повествова-
ние, са като галактичес-
ка карта, в която време-
то и пространството са
безкрайни. “Аз винаги
съм държал на първия
контакт с картината, на
директното, шоково
възприятие, т.е. зрите-
лят, който се намира
пред моята работа в мо-
мента, трябва да се убе-
ди, че тази сцена е поч-
ти истина. Това е един
приказен, нереален
свят, в който и той може
да стане съучастник”,
коментира художникът
в разговор с проф. Ак-
синия Джурова.

умело втъкани в интер-
претацията на шедьов-
ри на изобразителното
изкуство, в които ав-
торът създава уникален
по рода си диалог, за-
творен или по-скоро
отворен в безкрайното

интерпретират по ори-
гинален начин характер-
ната игра на Андрей
Лекарски (същата, коя-
то Йордан Радичков оп-
ределя като “игра на
дете”) със завещаното
от титаните в изобрази-

СНИМКА ГАЛЕРИЯ
“КОНТРАСТ”
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Времето ще бъде предимно слънчево и почти тихо. След обяд

ще се развива купеста и купесто-дъждовна облачност, на

отделни места ще има краткотрайни валежи от дъжд с

гръмотевици. Ще има условия за градушки. Ще се затопли още

и максималните температури ще са между 31° и 36°, по-

ниски ще останат по морския бряг. Атмосферното налягане е

близко до средното за месец юни и ще остане без съществена

промяна.

ВИДИН

36c

СОФИЯ

31c

САНДАНСКИ

36c

ПЛЕВЕН

34c

РУСЕ

32c

ПЛОВДИВ

35c

ВАРНА

26c

БУРГАС

27c

СЪБОТАСРЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪКДНЕС НЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Само с хубост не ста-
ва ,  защото времето
лети, без да покажете
най-ценното от вас.
Стегнете се.

ОВЕН

Денят предполага да
включите в ход всички
нестандартни методи.
Ще покажете възмож-
ностите си.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Не се страхувайте да
сте искрени. Животът
е прекалено кратък, за
да го губим в премълча-
ване.

22 май - 21 юни

РАК

Повече умереност няма
да ви навреди. Ако се
чувствате уморени ,
това е добър повод да
спрете.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Някои неща не зависят
от нас. Но всяка ситу-
ация има положителна
страна. Намерете я.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Това, на което се пра-
вите, няма да издържи
дълго. Искреността се
цени, и то от точните
хора.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Посрещайте всичко с
голяма усмивка. Няма
да ви вземат за несери-
озни, ще оправите не-
чий ден.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Не пренебрегвайте
съветите на близки, ако
са били във вашата
ситуация. Доверете им
се.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Който много знае, мал-
ко говори. Има риск да
досадите, ако сте при-
казлив. Бъдете внима-
телни.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Даденото положение
вече не ви устройва.
Това е нормално, но
съобщете новината до-
стойно.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Самонавиването е
опасно. Филмът, в кой-
то стоите, няма добър
край. Дайте главната
роля.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Преминали сте дадени
граници и се чудите на
лошо отношение. Има-
те възможност да се
поправите.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

08.40 —ÛÚËÌ Ò ”≈‘¿ ≈‚Ó
2020

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
11.55 œÂÔÓ˜ËÚ‡ÏÂ ¬‡ÁÓ‚
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 ƒÌÂÒ Ì‡ ”≈‘¿ ≈‚Ó 2020
13.15 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.30 »ÒÚËÌÒÍÓÚÓ  ËÓÚÓ 25-

ÒÂËÂÌ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ
ÙËÎÏ /flÔÓÌËˇ, 2020„./

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
15.00 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.30 ÃËÎË ¡‡ÚÂ!...œËÒÏ‡ Ì‡

Â‰ËÌ ‰‡ÍÂÎ ‰ÂÚÒÍË Ú‚
ÙËÎÏ

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.30 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡
¡˙Î„‡Ëˇ

20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ”≈‘¿ ≈‚Ó 2020: “ÂÚÓ

ÔÓÎÛ‚ÂÏÂ
22.00 ”≈‘¿ ≈‚Ó 2020: ’˙‚‡-

ÚËˇ - ÿÓÚÎ‡Ì‰Ëˇ ÔˇÍÓ
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ √Î‡Á„ÓÛ

23.55 ”≈‘¿ ≈‚Ó 2020: “ÂÚÓ
ÔÓÎÛ‚ÂÏÂ Ó·ÁÓ Ì‡
‰ÂÌˇ

00.30 ”≈‘¿ ≈‚Ó 2020: ◊ÂıËˇ
- ¿Ì„ÎËˇ Á‡ÔËÒ

02.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
04.40 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/

05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

08.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)

09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

10.00 “¬ Ô‡Á‡

10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

11.00 “¬ Ô‡Á‡

11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî

12.30 “¬ Ô‡Á‡

12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)

22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)

22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

23.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
- ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ (2014
„.)

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.59

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.9

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.13,
14

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.120

21.00 ì—Í˙ÔË Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.17

22.00 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
- ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ (2013
„.)

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ.22

00.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.24

01.00 ì»ÒÚËÌÒÍ‡ Î˛·Ó‚î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.94

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.10 ì¬ÚÓË ¯‡ÌÒî - ÒÂË‡Î,
Ò.2 ÂÔ.62

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

12.00 ÃÓÒÍ‚‡. œÓÎ‡„‡ÌÂ Ì‡

ˆ‚ÂÚˇ Ì‡ œ‡ÏÂÚÌËÍ‡ Ì‡

ÕÂÁÌ‡ÈÌËˇ ‚ÓÈÌ ÔÂ‰

ÍÂÏ˙ÎÒÍ‡Ú‡ ÒÚÂÌ‡ ÔÓ

ÒÎÛ˜‡È 80 „Ó‰ËÌË ÓÚ

Ì‡˜‡ÎÓÚÓ Ì‡ ¬ÂÎËÍ‡Ú‡

ÓÚÂ˜ÂÒÚ‚ÂÌ‡ ‚ÓÈÌ‡

12.30 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

ÒÂË‡Î

16.00 ìÃ˙ÊÍÓ/ΔÂÌÒÍÓî

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚Ë (Ò˙Ò ÒÛ·-

ÚËÚË)

19.00 80 „Ó‰ËÌË ÓÚ Ì‡˜‡ÎÓÚÓ

Ì‡ ¬ÂÎËÍ‡Ú‡ ÓÚÂ˜ÂÒÚ‚Â-

Ì‡ ‚ÓÈÌ‡.  ÓÌˆÂÚ-ÂÍ-

‚ËÂÏ. œˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

ÓÚ œÓÍÎÓÌÌ‡ˇ „Ó‡

21.00 ¬ÂÏÂ

21.45 ì¿ ÛÚËÌËÚÂ ÚÛÍ Ò‡ ÚËıËî

- Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

23.55 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî

00.45 ìÃËı‡ËÎ  ‡Î‡¯ÌËÍÓ‚.

—‡ÏÓÓ‰ÂÌ Ú‡Î‡ÌÚî

01.45 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

04.15 ìÃ˙ÊÍÓ/ΔÂÌÒÍÓî

05.00 ÕÓ‚ËÌË

05.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
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В Чехия се пие най-много бира - около 140 литра на човек.

В Австрия - 106 литра, а Германия е трета  със 100 литра.

Кралицата на Шотландия Мария Стюарт

е първата жена, играла голф.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

ВТОРНИК

22 ЮНИ 15
2021

ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

»¬¿Õ ‘»À≈¬,
ÍÓÏÔÓÁËÚÓ, ‰ËË„ÂÌÚ
Ã≈√À≈Õ¿  ”Õ≈¬¿,  ÔÓÎËÚËÍ
œŒÀ» œ¿— Œ¬¿, ÔÂ‚Ëˆ‡
—–≈¡–»Õ¿ ’¿ÿ⁄ÃŒ¬¿,
ÂÊËÒ¸ÓÍ‡

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

—ÎÂ‰ ÓÚÔÛÒÍ‡Ú‡ ¯ÂÙ˙Ú ÔËÚ‡:
- Œ˜ËÚÂ ÚË Ò‡ Á‡˜Â‚ÂÌË, ÔËÎ ÒË
‰Ó ÒÛÚËÌÚ‡, Ì‡ÎË?
- √ÎÛÔÓÒÚË, ÎËÔÒ‚‡¯Â ÏË ‡·ÓÚ‡-
Ú‡, ÔÎ‡Í‡ı!!!

В събота в Градския парк на Първо-
май официално ще бъде открито “Влак-
че на мечтите”, една инициатива на
социалните предприемачи от СОНИК
СТАРТ със съдействието на община
Първомай. Новото съоръжение раз-
полага с няколко вагончета, като всич-
ко е изработено от естествени мате-
риали и дърво. Този проект е част от
инициативата “Да чуем гласа на деца-
та” и има за цел да приобщи малчуга-
ните да бъдат съпричастни към това,
което се случва в техния град, а възра-
стните да чуят тяхното мнение за
бъдещото на местната общност. Влак-
чето на мечтите ще е своеобразна по-
щенска кутия, в която децата ще могат
да пускат своите предложения в пис-
мен вид, а по този начин директно ще
комуникират и с представителите на
общинската администрация.

Пред ОНЧ “Св. Св. Кирил и Мето-
дий - 1894”, ще бъдат разположени
шест шатри, всяка една от тях със спе-
циално послание. В две от тях ще бъде

Откриват „Влакче на
мечтите” в Първомай
Целта на кампанията е приобщаване на
децата към случващото се в техния град Учени от Тексаския универ-

ситет изобретиха специален
уред, който спира хълцането,
съобщава БГНЕС. Патентован
под името “iccAway”, пластма-
совият инструмент е с формата
на буквата Г. Специалната слам-
ка в края, която влиза в чашата,
има клапан, който осигурява
малко съпротивление при
всмукване. Идеята е, че увели-
чените усилия, необходими за
изсмукване на течността през
сламката, активират диафраг-
малния нерв и свиването на ди-
афрагмата, а последвалото
преглъщане активира пневмога-
стралния нерв. Тъй като и два-
та нерва са отговорни за хълца-
нето, учените са измислили
начин да ги използват, за да пре-
дотвратят нежеланото явление.

За да се тества устройст-
вото, е проведено изследване,
в което в продължение на ня-
колко месеца са участвали 249
доброволци.

Изобретиха
сламка срещу
хълцане

Най-недоносеното бебе в света, ро-
дило се в четвъртия месец от бремен-
ността е отпразнувало първия си рож-
ден ден, съобщи Си Ен Ен, цитирана от
“Лента ру”. Ричард Скот Уилям
Хътчинсън се появил на бял свят в аме-
риканския град Минеаполис 131 дена
преди очакваната дата на раждането му
и е тежал екстремалните 337 грама. Ле-
карите приктически не са давали надеж-
да, че детето ще оживее.

Най-недоносеното
бебе навърши
годинка

Жителката на столицата на
Ямайка Кингстън Айви Ален е от-
белязала на 16 юни 105-я си рожден
ден, съобщава “Лента ру” като се
позовава на местното електронно
издание Jamaica Star.

Ален е отпразнувала достойна-
та дата в семеен кръг с любимата
си супа от скариди със сос от къри.
Тя посрещнала местен телевизио-
нен екип с шеговитите думи:
“Нищо не сте ми донесли за по-
дарък! Поне малко дребни да бях-
те подхвърлили!”

На традиционния въпрос за

СНИМКА JAMAICA-STAR.COM

Айви Ален

Жителка на Ямайка чукна 105 години

провокиран таланта на малчуганите,
където ще могат да развинтят въобра-
жението си и да рисуват тениски и
камъчета. Любителите на спорта и
състезанията ще могат да се включат в
надпреварата “Лъвски скок”, и да ста-
нат истински олимпийци. Малките ху-
дожници пък ще могат да рисуват на
воля в една от шатрите и да се включат
в създаването на истинска марка.

Организаторите са помислили и
затова как  да остане спомен от пре-
красния празник. Всеки присъстващ
ще може да си направи моментна
снимка, която ще получи веднага или
пък ще може да я сподели и със сво-
ите близки и приятели в социалните
мрежи. Кулминацията по време на
тържествата ще е написването на
най-дългото писмо до кмета. СО-
НИК СТАРТ отправя предизвикател-
ство към всяко едно дете, което ще
има възможност да се включи в ини-
циативата и да изпрати своето по-
слание до кмета на Първомай.

тайната на своето дълголетие,
Ален отговаря така: “Вероятно
живея така дълго защото не съм
правила лошо на хората. Мнозина
имат лоши постъпки, но аз не съм
способна на такива. Обичам всич-
ки и Бог ме обича!”

Айви Ален е родена през 1916 г.
и е второто от 11 деца в семейство-
то. Самата тя също става майка на
11 деца, но само пет са доживели до
105-я й рожден ден. Жената, която
никога не е боледувала има множе-
ство внуци и правнуци, които смята
за най-важното в живота си.

СНИМКА GUINNESSWORLDRECORDS.COM

Семейство Хътчинсън позира
със сертификата от Гинес



И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема
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ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ЕВРО 2020
ПО БНТ 1
22.00 Хърватия - Шотландия
ПО НОВА
22.00 Чехия - Англия
ПО БНТ 3
23.55 Евро 2020 (обзор на деня)
ПО НОВА СПОРТ
17.00 Джохор - Нагоя Грампус
ПО МАКС СПОРТ 4
2.35 Орландо - Сан Хосе
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
13.00 Турнир в Истборн (мъже)
ПО МАКС СПОРТ 2
14.30 Турнир в Майорка (мъже)
ХОКЕЙ НА ЛЕД
4.00 Вегас - Монреал
ПО МАКС СПОРТ 3
ВОЛЕЙБОЛ,
ЛИГА НА НАЦИИТЕ (МЪЖЕ)
14.00 България - САЩ
20.30 Русия - Италия
ПО МАКС СПОРТ 4
16.00 Иран - Полша

ГРУПА А
25. Швейцария - Тур-

ция 3:1 1:0 Сефепович (6)
2:0 Шакири (26) 2:1 Кахвечъ (62) 3:1
Шакири (68); 26. Италия - Уелс 1:0
Песина (39), ЧК: Ампаду (У-55). 1.
ИТАЛИЯ 9, 7:0 2. УЕЛС 4, 3:2 3.
Швейцария 4, 4:5 4. Турция 0, 1:8.

III КРЪГ, снощи
ГРУПА С
19.00 Нидерландия - Северна Ма-

кедония и Украйна - Австрия
ГРУПА В
22.00 Русия - Дания и Финландия -

Белгия

РЕЗУЛТАТИ

Националният отбор по волейбол
допусна 11-а загуба в Лигата на наци-
ите. Тимът ни падна тежко и от Япо-
ния с 0:3 гейма (-23, -18, -14) в Рими-
ни. Единствената добра новина е, че
това е последната седмица в този тур-
нир за България, в който “лъвовете”
са само с два успеха.

Срещу “самураите” и в трите гейма
националите се държаха само до 3:3 т.

България запази мястото си във Втора лига на Евро-
пейското отборно първенство по лека атлетика. Национа-
лите ни завършиха на пето място в крайното класиране
със 197 т. Първа е Унгария с 255, пред Дания 245,5 и
Словения 233. Тези отбори се качват в Първа лига.

Голямата атракция на втория състезателен ден беше
скокът на височина при жените. В него първото място
драматично измъкна еврошампионката в зала от 2017 г.
Айрине Палшите (Лит). Тя преодоля от третия опит 193
см. В първия си старт на българска земя за 2021 г. и
втори за сезона Мирела Демирева завърши втора с личен
рекорд за годината - 191 см. Тя водеше, защото бе пре-
одоляла от първи опит всичките си височини, а латвий-
ката имаше един фаул. С много късмет обаче Палшите
успя да преодолее 193 см от трети опит, а Демирева не
сполучи.

“Радвам се, че съм си вкъщи и скачам. Съжалявам, че
не победих, но и това го има в спорта. Продължавам
напред”, заяви оптимистично Мирела.

Очаквано Митко Ценов спечели с лекота бягането на
3000 м стипълчейз с 8:33,80 мин, но остана на 7 секунди
от норматива за Токио. Той все пак има голям шанс да
вземе квота по ранглиста или още идния уикенд на Балка-
ниадата в Белград.

Георги Цонов започна с два фаула на троен скок, но с
16,35 м в последния опит спечели първото място.

С личен рекорд от 13,86 сек. победата на 110 м с пр.
взе Станислав Станков. Призовото трето място на овчар-
ски скок зае Евгени Енев с 5,10 м.

Във Втора лига идват победителите от Трета лига
Сърбия и Кипър, както и изпадналите от Първа - Румъния,
Естония и Ирландия.

Селекционерът на Италия
Роберто Манчини изравни из-
ключителен 91-годишен рекорд
с успеха над Уелс с 1:0. “Ску-
адра адзура” достигна пости-
жението на легендарния тре-
ньор Виторио Поцо, който из-
вежда италианците до 30 по-
редни срещи без поражение
през 1930 г., а в 17 от тях за-
пазва суха мрежа. Сега 56-го-
дишният специалистът стори
същото, а тимът няма допус-
нат гол в 11 поредни срещи.

Сега “пострада” Уелс,
като на “Стадио Олимпико” в

„Лъвиците” спечелиха
Златната лига

СНИМКА BVF.BG

Капитанката Елица
Василева и
съотборничките й
се радват с купата
от Златната лига

Националките ни обърнаха Хърватия в Русе

нира догодина с победителите
от другите континентални лиги
и ще имат възможност да се
преборят за връщане в Лигата
на нациите.

А в Русе “лъвиците” дръпна-
ха с 9:6 и със 17:8, но след 20-

България триумфира за вто-
ри път в Европейската златна
лига. На финала в русенската
“ОЗК Арена” волейболистките
на Иван Петков обърнаха
Хърватия с 3:1 гейма (-22, 22,
17, 20). Пред 2500 души наши-
те за първи път загубиха гейм
в тазгодишния турнир. Предиш-
ните златни медали на Бълга-
рия в състезанието датират от
2018 г. С успеха сега България
ще участва на “Чалъндж” тур-

ата точка, последва срив, който
е доста характерен при женския
волейбол. Впоследствие българ-
ките се стегнаха и буквално
разбиха слисаните хърватки.
Топреализатор стана Емилия
Димитрова с 19 т., а Елица
Василева добави 15. Жана То-
дорова беше определена за най-
полезния играч в надпреварата.

“Беше страхотна емоция.
Играхме сплотено и успяхме да
се изправим в трудните момен-

ти. Хърватия не е за подценя-
ване, но отборната игра, духът
на публиката, подкрепата.
Вкъщи и стените помагат. Беше
страхотно и се надявам да мо-
жем да зарадваме и пловдивска-
та публика по същия начин.

България заслужава медал от
Европейското първенство”,
смята Емилия Димитрова.

“Винаги един трофей има
своето значение. Тази купа носи
самочувствие, дава стимул за
работа, а догодина ще имаме

шанс да влезем в Лигата на на-
циите. Играхме там една година
и видяхме, че беше доста труд-
но. Винаги съм казвал, че за да
играеш там, трябва широка гру-
па от хора и ротиране в самия
отбор. Изградихме добър колек-

тив и във финала видяхме, че в
трудните моменти имаме състе-
зателки, които могат да влязат и
да помогнат на отбора”, обяви
селекционерът Иван Петков.

Погледите вече са насочени
към Евроволей, а един от гра-
довете домакини е Пловдив.
Шампионатът е от 18 август до
4 септември.

И Япония натупа волейболистите на България
След това азиатците правеха разлика,
която в крайна сметка се оказваше не-
посилна.

Родните национали оказаха съпро-
тива на съперника само в откриващия
гейм, в който паднаха с 23:25. В след-
ващите два доминацията на японците
беше видима и така те закономерно се
поздравиха с победата. Най-резултатен
стана Аспарух Аспарухов със 17 т., а

Николай Колев реализира 8. Юджи
Нишида завърши с 23 т., а Юки Ишика-
ва добави 12 за японците.

Тимът ни заема предпоследното 15-
o място с две победи и 7 т., колкото има
и Нидерландия. Япония е седма със 7
успеха и 6 загуби. За Пранди и компа-
ния днес предстои двубой със САЩ, а
утре приключват кампанията със сил-
ния тим на Словения.

Атлетите ни останаха
във Втора лига

Роберто Манчини изравни
91-годишен рекорд

Рим домакините вкараха само
чрез Матео Песина (39). Ман-
чини пусна голяма част от ре-
зервите си, за да пази титуля-
рите за 1/8-финала от Евро
2020. В трите мача в групата
селекционерът използва 25 от
общо 26 играчи.

Въпреки загубата и Уелс,
който остана с 4 т., се класи-
ра за елиминациите, а Швей-
цария, победил Турция с 3:1,
ще чака развитието в другите
групи, защото 4 от шестте
трети тима също се класират
за 1/8-финал.

СНИМКА БГНЕС

Голмайсторът Матео Песина пази топката
от играчите на Уелс при победата на Италия


